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Majšperčan je glasilo Občine Majšperk,
ki je tudi izdajatelj glasila.
Vpisan v razvid medijev pod zaporedno št. 94. 
Naslov: Občina Majšperk, Majšperk 39, 2323 
Majšperk, tel.: 02 795 08 30,
e-naslov: obcina.majsperk@majsperk.si.

Uredniški odbor: Peter Kitak, Marjan Kokot, Branka Vedlin, Suzana Vuk, Barbara Rodošek – odgovorna urednica
Lektorica: Barbara Rodošek
Avtor naslovnice: Peter Kitak
Oblikovanje in tisk: Grafex d.o.o., Izlake
Naklada: 1600 izvodov; lokalno informacijsko glasilo Majšperčan prejme vsako gospodinjstvo v občini brezplačno.
Izdajatelj plačuje 9,5% DDV (Ur. list RS, št. 89/98).

Ob praznovanju dneva sladkorne bolezni smo v občini v modro odeli skulpture

Tamburaški orkester Majšperk na Lentu 

Osnovnošolci so izdelovali 
čestitke

Miklavž je prišel kljub koroniMladi planinci pod slapom Rinka 



Majšperčan

122 | december 2020 3

Decembrski ali novoletni uvodnik bi morala začeti s pra-
zničnim povabilom na številne dogodke, ki so potekali 
vsako leto v tem predbožičnem in prednovoletnem času. 
Tokrat pa bo moj nagovor nekoliko drugačen, saj nas raz-
mere usmerjajo v drugačen način življenja, ki ga v prete-
klosti nismo poznali ali pa ga nismo živeli v tej obliki. Kljub 
tem razmeram pa vam želim, da poskušamo te praznike 
preživeti tudi lepo in umirjeno, v krogu svojih najbližjih, s 
katerimi se glede na omejitve lahko družimo, in tako pazi-
mo drug na drugega. 
Ko sem leta 2019 pisala uvodnik in nekako poskušala oce-
niti, kaj vse nas čaka v letu 2020, si niti v sanjah nisem 
predstavljala, da bomo doživeli to, kar imamo danes. Ta-
krat sem razmišljala predvsem o tem, kaj vse bomo nare-
dili, katere obletnice društev nas čakajo in katere so naše 
skupne prednostne naloge na področju delovanja obči-
ne. In ko sem za ponovoletni sprejem prebirala napovedi 
različnih astrologov in ljudi, ki se ukvarjajo z vplivom lege 
planetov na življenje, za letošnje leto nisem našla veliko po-
zitivnega. Vsi so nekako napovedovali, da nas v tem letu 
čaka kar nekaj velikih in pomembnih preizkušenj, pa ven-
dar sem nekako še vedno upala, da se morda to ne bo 
dogajalo pri nas, da bomo tudi to z lahkoto in delom pre-
magali. Žal nas je doletel virus, virus, ki ga prav gotovo ni-
smo pričakovali; to je nekaj, kar je za nas velika neznanka, 
in nekaj, kar je marsikomu pomembno spremenilo življenje. 
Mnogi so zboleli, veliko podjetij mora zaradi krize odpu-
ščati, ljudje se ne smemo družiti, vedno moramo paziti, 
kako in kje se gibamo, naši otroci in mladi se izobražujejo 
na daljavo, športni in kulturni objekti, ki so zgrajeni pred-
vsem za druženje in vzpostavitev medsebojnih odnosov in 
ki pomembno vplivajo tudi na naše zdravje, pa so zaprti. 
A vendarle sedaj že vidimo vsaj začetek konca te epide-
mije. Upajmo, da bo leto 2021, ki bo v januarju vsekakor 
prišlo, do nas bolj prijazno in nam bo spet omogočalo bolj 
normalno življenje oz. življenje, ki smo ga vajeni. Upam, da 
bomo sposobni ponovno zgraditi društveno življenje, ki je 
bilo v tem času prisiljeno v nedelovanje, da bomo znali po 
tem obdobju marsikatero dobrino tudi bolj ceniti in da bo to 
za nas v prihodnosti ostal pomemben opomin in spomin, 
iz katerega smo se veliko naučili in iz njega izšli močnejši.
Kljub posebnim razmeram in pogojem nam je uspelo v tem 
letu realizirati kar nekaj investicij, o katerih vas obveščam v 
vsakokratnem uvodniku našega časopisa. Sedaj že lahko 
rečem, da so modernizirani vsi cestni odseki, kar devet smo 
jih uredili v tem letu, končana je tudi izgradnja oz. posodobi-
tev in povečanje čistilne naprave v Majšperku in ukinjena je 
čistilna naprava na Bregu, kjer ni več smradu. Na tem mestu 
se že postavljajo novi športni rekviziti ŠD Breg, namenjeni 
tudi otrokom vrtca. V tem letu smo zgradili tri odseke ce-
stne razsvetljave, položili kar nekaj metrov novih vodovodnih 
cevi, zgrajena je čistilna naprava pri domu krajanov na Ptuj-
ski Gori, obnovljen most v Stogovcih, zgrajeno parkirišče pri 
pokopališču v Majšperku, v organizaciji MOP-a so zgrajeni 
dolgo načrtovani visokovodni nasipi, ki jih mnogi že upo-
rabljajo tudi kot sprehajalne poti, Lekarne Ptuj so postavile 

tri nove zunanje na-
prave za fitnes, ure-
jena je nova ograja 
za KPC-jem v Maj-
šperku, izdelani so 
projekti za izgradnjo 
kolesarskih povezav 
med Ptujem, Haj-
dino, Kidričevim in 
Majšperkom, v dr-
žavni proračun sta 
uvrščena oba ploč-
nika, tako v Stoper-
cah kot na Ptujski 
Gori, v telovadnici v 
Majšperku smo ob-
novili osvetlitev, na 
Ptujski Gori smo obnovili javni WC pri cerkvi, v Majšperku 
smo skupaj z ostalimi lastniki energetsko sanirali večstano-
vanjski objekt in v stanovanjih obnovili tri kopalnice, v izdela-
vi so tudi projekti za preureditev mrliške vežice v Stopercah. 
V zaključni fazi je izdelava projektov in priprava razpisa za 
energetsko sanacijo doma krajanov Sestrže, ki ga bomo 
izvedli v naslednjem letu. V tem letu zaradi stečaja nismo 
uspeli kupiti prostorov na Bregu, kjer želimo urediti galerijo 
in muzej, uspeli pa smo kupiti zemljišče v Majšperku, kjer 
poteka izdelava OPPN-ja in priprava načrtov za izgradnjo 
potrebne infrastrukture za načrtovano gradnjo večstano-
vanjskih objektov in individualnih hiš; upajmo, da dobimo 
koncesijo za izgradnjo doma starejših. V novembru smo 
dobili še zadnje soglasje in potem na seji občinskega sveta 
sprejeli OPN; to je tretji OPN in tudi na tega smo čakali kar 
dolgih pet let. Sedaj lahko nadaljujemo s pripravo projektov 
za izgradnjo parkirišča, poslovilnega prostora in žarnih niš 
na pokopališču na Ptujski Gori. Na tem mestu bo stala tudi 
skulptura našega umetnika g. Tobiasa s Ptujske Gore. Za 
leto 2021 je že sprejet proračun in tudi v tem letu bomo kar 
nekaj svojih aktivnosti namenili izgradnji cestne infrastruktu-
re in projektov, za katere izdelujemo projektno dokumenta-
cijo in o katerih sem že govorila.

Spoštovani! Naj svoj uvodnik zaključim najprej z zahvalo 
vsem, ki ste na kakršenkoli način v tem letu sodelovali pri 
našem skupnem delu, pomagali tistim, ki potrebujejo po-
moč, ali z delom v društvih skrbeli za to, da so dejavnosti 
potekale vsaj v omejenem obsegu. Hvala tudi podžupanu, 
občinskim svetnicam in svetnikom, ostalim članom od-
borov in komisij ter našim predsednikom in članom sve-
tov KS. Iskrena hvala naši občinski upravi, ki je bila pod 
vodstvom g. Šinkovca ves čas aktivna ter skupaj z mano 
skrbela za izvedbo investicij in delovanje uprave. Hvala 
tudi naši osnovni šoli s podružnicama in vrtcem, ker so 
tamkajšnji zaposleni ves čas skrbeli, da so se naši mladi 
lahko kljub posebnim razmeram izobraževali ali imeli var-
stvo. Hvala tudi vsem organizatorjem občinskih prireditev, 
ki so letos potekale na drugačen način, pa vendar so naši 

NAGOVOR ŽUPANJE

Spoštovani občani in občanke!
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Leto je okrog. Kolo časa se je v 
2020 res čudno zavrtelo – kot da 
bi šli kazalci po svoje, kot da bi 
svet padel s tečajev in iztiril. Tako 
nekako se najbrž počuti marsikdo 
od nas. Ko se ti že zazdi, da nas 
sedaj pa ne more nič več presene-
titi, se ponovno zgodi nekaj, česar 
nismo pričakovali. Poleti smo sicer 
z zadržkom napovedovali prazno-
vanje občinskega praznika, otroci 
so odšli v šolo, nekaj časa greli 
šolske klopi, potem pa – kot da 
bi nekdo spustil bombo. In sedaj 
spet čakamo ter se sprašujemo, 
kdaj bomo šli lahko preko občin-
ske meje, kdaj bomo lahko obiskali 
sorodnike in prijatelje v drugi regiji, 
kdaj bomo šli lahko v tujino. Morda 
se motim, ampak se mi zdi, da je v deželi zavladal občutek 
ujetosti, ki je sedaj močnejši kot spomladi. Morda zato, ker 
se je tudi v naši občini število okuženih drastično povečalo 
v primerjavi s pomladjo.
Kaj pozitivnega torej napisati v teh skrivenčenih časih? 
Ptički na drevju čivkajo, da brez maske ne smemo nika-
mor, da moramo skrbeti za telesno kondicijo, se gibati na 
svežem zraku, uživati vitamin D3 … Bolj malo ljudi pa go-
vori o tem, da je treba ohraniti tudi duhovno kondicijo (beri: 

dobro voljo, mir in optimizem). No, 
morda pa je govora o tem in samo 
jaz berem napačne časopise. Malo 
za hec, malo zares. Resnično se mi 
zdi pomembno, da tudi v teh časih 
ohranjam(o) smisel za humor, pa 
čeprav je ta bolj črn. Pred časom 
mi je znanec poslal kar cel seznam 
vicev, ki so povezani s koronaob-
dobjem. V tem turobnem času so 
bili prava popestritev. In še nekaj 
zabavnega: Slovenski etnografski 
muzej zelo načrtno zbira primerke 
koronskega humorja; prvi del teh 
vicev je že zapisan. Lahko si jih 
preberete na spletni strani www.
etno-muzej.si. Ne bo vam žal. Prav 
fina popestritev za decembrski ve-
čer. Morda boste pa tudi vi prispe-

vali kakšnega v zbirko, ki bo ostala za zanamce.
Kakorkoli se bodo že vrteli tile meseci, ki nas čakajo (ne-
katere napovedi o razvoju dogodkov so zelo črnoglede, 
druge že vidijo luč na koncu tunela), vam želim vse dobro. 
Želim, da bi v vsakem dnevu našli vsaj eno stvar, zaradi 
katere je vredno živeti in biti hvaležen za življenje, ki nam je 
dano. Srečno v letu 2021!                    Barbara Rodošek

kulturniki vedno našli način, da so nas vsaj za nekaj časa 
popeljali v svet kulture. Letošnje prireditve ob dnevu sa-
mostojnosti in enotnosti ne bo, organizatorji te prireditve, 
KPD Stoperce, pa so se ponovno zelo potrudili in nam za 
praznike pripravili prav posebne domače družabne igre, ki 
nas lepo popeljejo do številnih znamenitosti v naših krajih, 
ki jih je vredno obiskati. Preizkusite se v teh igrah, ki so tudi 
darilo občine ob teh praznikih, saj letos dobri možje niso 
mogli pripraviti srečanja z našimi najmlajšimi.

Pred nami je le še nekaj dni do božičnih praznikov, ki bodo 
letos prav gotovo tudi po zaslugi virusa še bolj družinski. 
Postavite si jelko, jo okrasite, morda postavite še jaslice in si 
skupaj zapojte z mislijo, da nas čaka novo leto; upamo, da 
bo to leto do nas bolj prijazno. Vse dobro, veliko zdravja in 
tudi sreče vam želim. Pazite nase in na svoje najbližje tudi 
v prihodnosti in naj bo leto 2021 leto sprememb na bolje.

Dr. Darinka Fakin, vaša županja

Leto 2020 je v več pogledih posebno leto. Je leto izzivov 
in novih preizkušenj. Je leto drugačnega življenja in vsako-
dnevnih navad, kot smo jih poznali do sedaj. Če smo bili v 
poletnih mesecih že optimistični in ponovno zelo sprošče-
ni, se je žal epidemiološka situacija v jesenskem času spet 
zaostrila. Ker koronavirus ne popušča, je bila žal ponovno 
potrebna razglasitev epidemije in večja zaostritev ukrepov. 

Ustrezna zaščita in ravnanje bosta ostala naša stalnica tudi 
v naslednjih tednih.
V državnem zboru smo bili tudi v jesenskem času zelo ak-
tivni. Največ časa smo namenili spremembi proračuna za 
leto 2021 in proračunu za leto 2022, kjer nismo pozabili 
niti na občine. Namesto 589,11 evra na prebivalca bodo 
občine v letu 2021 prejele 628,20 evra povprečnine. To 

POSLANSKI KOTIČEK

Spoštovane občanke, spoštovani občani občine 
Majšperk!

POZDRAV UREDNICE

Lepo pozdravljeni, bralke in bralci!



Majšperčan

122 | december 2020 5

za občino Majšperk pomeni dodatnih 205.000 € letno več 
sredstev, ki jih bo lahko namenila razvoju. Poleg višje pov-
prečnine se občinam z novim letom obeta tudi znižanje 
stroškov na podlagi sprejetega Zakona o finančni razbre-
menitvi občin. Zakon predvideva znižanje občinskih stro-
škov za družinskega pomočnika, mrliškoogledno službo, 
obvezno zdravstveno zavarovanje za brezposelne, z zako-
nom pa smo rešili tudi dolgoletno problematiko gasilcev, 
saj bo država končno prevzela skrb in uredila zavarovanje 
za vse gasilce (to vključuje nezgodno zavarovanje, zavaro-
vanje odgovornosti, pravne zaščite in poškodb pri delu ter 
zavarovanje gasilske opreme, vozil in objektov).
V programski strukturi državnega proračuna se tako v 
primerjavi s sprejetim proračunom za leto 2021 najbolj 
povečuje obseg sredstev za zdravstveno varstvo, in si-
cer za dobrih 257 milijonov evrov, sredstev za promet in 
prometno infrastrukturo za dobrih 254 milijonov evrov ter 
sredstev za varovanje okolja ter okoljsko infrastrukturo za 
dobrih 251 milijonov evrov. Za več kot tretjino se v letu 
2021 povečuje obseg sredstev za znanost, podjetništvo 
in konkurenčnost, povečuje se blagajna za najbolj ranljive 
skupine prebivalstva, saj se sredstva za socialno varnost, 
ki med drugim vključujejo tudi sredstva za družinsko po-
litiko, osebno asistenco in socialne pomoči, zvišujejo za 
dobrih 20 odstotkov. Vrednost sofinanciranja pokojninske 
blagajne se v letu 2021 povečuje za 403 milijone, na 1 
milijardo in 337 milijonov evrov, pri čemer se glede na leto 
2020 zvišuje tudi letni dodatek za upokojence. Januarja 
2021 se bodo pokojnine tudi redno uskladile v višini 2,5 %. 
Oba proračuna sta pripravljena v precej nepredvidljivih 
okoliščinah, vendar sta oba dokumenta razvojno naravna-
na, saj se krepijo predvsem investicije. Ob tem je prav, da 
izpostavim enega pomembnejših dogodkov, ki se je zgodil 
v mesecu oktobru, in sicer dvig bonitetne ocene s strani 
agencije Moody´s za eno stopnjo, na oceno A3. To pome-
ni, da za investitorje ostajamo zaupanja vredna država ter 
da so ukrepi, ki jih sprejemamo, pravi.
Do sedaj smo lahko spoznali, da virus covid-19 ni grožnja 
samo zdravstvu, ampak da ogroža predvsem ekonomijo, 
gospodarstvo in delovna mesta. Konec meseca novembra 
smo na izredni seji državnega zbora sprejeli t. i. PKP6 – 
Zakon o interventnih ukrepih za omilitev posledic drugega 
vala epidemije covida-19. 
Zaradi naraščanja števila okuženih in predvsem zaradi 
naraščanja zasedenosti kapacitet v bolnišnicah ter števila 
bolnikov, ki potrebujejo intenzivno nego, je bila vlada 18. 
oktobra primorana ponovno razglasiti epidemijo. Zaradi 
ponovne razglasitve epidemije pa je bilo treba nekatere za-
konske rešitve dopolniti, jih ustrezno spremeniti, nekatere 
podaljšati, druge pa sprejeti na novo. PKP6 se tako v naj-
večji meri nanaša na ublažitev posledic za gospodarstvo 
(zlasti za tiste, ki so zaradi ukrepov morali začasno prene-
hati opravljati dejavnost ali jo izvajajo v bistveno zmanjša-
nem obsegu), namenjen je ohranitvi delovnih mest, drža-
vljanom ter socialnemu in zdravstvenemu varstvu. 
Ključne rešitve, ki jih prinaša zakon, so: delno kritje fiksnih 
stroškov najbolj prizadetim podjetjem, nadomestilo plače 
za čas čakanja na delo doma, oprostitev plačila najemnin 
poslovnih prostorov, če je lastnik država ali lokalna sku-
pnost, podaljšanje moratorija na kredite za 1 leto, odlog 

in obročno plačilo davkov in prispevkov, pomoč prevozni-
kom, ki zaradi ukrepov niso opravljali prevozov, oprostitev 
plačila vrtca, če ga otrok ne obiskuje, topel obrok med šo-
lanjem na daljavo za učence in dijake iz socialno ogroženih 
družin, oprostitev plačila storitev študentskih domov med 
razglašeno epidemijo, nadomestilo plače zaradi karante-
ne, sobivanje enega starša z bolnim otrokom v bolnišnici, 
finančno nadomestilo kmetom zaradi izpada dohodka, do-
datek za zaposlene, ki delajo s kovidbolniki v sivi ali rdeči 
coni itd. Skupna ocenjena vrednost ukrepov je okoli 1 mi-
lijarda €, od tega je največ denarja namenjenega ukrepu 
pomoči delnega povračila nekritih fiksnih stroškov. 
Kot sem v preteklem prispevku že izpostavila, si maksimal-
no prizadevam povezati lokalno in državno raven, saj se 
zavedam, da bomo le na ta način lahko spodbudili številne 
projekte na našem območju. V mesecu oktobru smo tako 
na delovnem srečanju gostili ministra za razvoj in evropsko 
kohezijsko politiko g. Zvoneta Černača. Skupni delovni 
sestanek z župani in županjama haloških občin in občine 
Kidričevo je tokrat potekal v vaši občini, občini Majšperk. 

Spoštovani, leto 2020 se počasi končuje. Mesec decem-
ber žal ne bo poln dogodkov, kot smo jih bili vajeni v pre-
teklosti. A ne glede na to naj bodo praznični dnevi čarobni, 
zaznamovani s soji luči in dobrotami iz domače peči. Želim 
vam lepe in spokojne božične praznike, ponosno prazno-
vanje dneva samostojnosti in enotnosti, v letu 2021 pa 
predvsem zdravja, miru, ljubezni in osebnega zadovoljstva. 
Vse dobro, pazite nase in na druge ter ostanite zdravi.

Suzana Lep Šimenko,
poslanka DZ RS
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Občinski svet se je sestal na 16. redni seji 29. 9. 2020.
Najprej je potrdil dnevni red, nato pa zapisnik prejšnje seje 
OS. Nato je po skrajšanem postopku sprejel Spremembe 
Odloka o občinskem prostorskem načrtu Občine Majšperk 
in čistopis navedenega odloka. Sprejel je rebalans proraču-
na Občine Majšperk za leto 2020, ki je objavljen na spletni 
strani Občine Majšperk. Nato je s sklepom potrdil predinve-
sticijsko zasnovo in investicijski program za projekt »Gradnja 
regionalnih kolesarskih povezav za zagotavljanje trajnostne 
mobilnosti v Spodnjem Podravju, odsek 1: Ptuj–Hajdina–Ki-
dričevo–Majšperk«. 
Sprejet je bil Sklep o financiranju interesne dejavnosti Rde-
čega križa v OŠ Majšperk za celotno šolsko leto. Sprejeta 
sta bila tudi Sklep o ukinitvi zaznambe grajenega javnega 
dobra in Sklep o dopolnitvi načrta ravnanja s stvarnim pre-
moženjem Občine Majšperk. 
Za sodnika porotnika sta bila imenovana Vekoslav Širec, 
Slape 14, 2323 Ptujska Gora, in Marjan Vesenjak, Podlože 
29b, 2323 Ptujska Gora. Ge. Darji Potočnik Benčič se je 
podalo soglasje k razrešitvi z mesta direktorice Lekarn Ptuj, 
ker bo prevzela vodenje Lekarniške zbornice Slovenije.
Sledili sta točki Pobude in vprašanja ter Razno.

Občinski svet je izvedel 9. dopisno sejo 30. 10. 2020.
Občinski svet Občine Majšperk je sprejel sklep, da se na-
jemnikom v poslovnih prostorih Občine Majšperk za dejav-
nosti, ki v času epidemije koronavirusa ne smejo poslovati 
ali poslujejo v omejenem obsegu, oprosti plačilo najemnine.
Sklep je začel veljati s sprejemom na OS Občine Majšperk, 
uporablja pa se od dne 19. 10. 2020.

Občinski svet se je sestal na 17. redni seji 18. 11. 2020.
Občinski svet se je tokrat sestal na daljavo, preko programa 
Zoom. Županja je najprej predlagala sprejem dnevnega reda 
in potrditev zapisnika prejšnje redne in dopisne seje.
V drugi obravnavi je bil sprejet Odlok o ustanovitvi javnega 
vzgojno-izobraževalnega zavoda Osnovna šola dr. Ljudevita 
Pivka Ptuj, po skrajšanem postopku pa Odlok o spremem-
bah in dopolnitvah odloka o razglasitvi kulturnih spomenikov 
lokalnega pomena na območju Občine Majšperk.
Nato sta bila sprejeta Elaborat o oblikovanju cen izvajanja 
storitev obveznih občinskih gospodarskih javnih služb rav-

nanja s komunalnimi odpadki na območju občin Spodnjega 
Podravja in Letni program ravnanja s komunalnimi odpadki 
na območju Občine Majšperk za leto 2021 podjetja Čisto 
mesto Ptuj d.o.o.
Občinski svet je sprejel tudi Elaborat o oblikovanju cen sto-
ritev obveznih gospodarskih javnih služb varstva okolja: či-
ščenje komunalnih in padavinskih odpadnih voda – čišče-
nje odplak, odvajanje komunalnih in padavinskih odpadnih 
voda – odvajanje odplak in Sklep o subvenciji cene storitev 
občinskih gospodarskih javnih služb.
Za začetek novih investicij sta bila potrjena DIIP-a za projekt 
»Obnova javne poti Sevce–Piške« in za projekt »Obnova lo-
kalne ceste Stogovci–Ptujska Gora«.
Občinski svet se je seznanil s Poročilom podjetja Petrol d.d. 
o obračunu letne rabe energije v javnih objektih Občine Maj-
šperk za obdobje od 1. 10. 2019 do 30. 9. 2020. 
Podal je tudi soglasje ge. Metki Petek Uhan k imenovanju za 
direktorico Zdravstvenega doma Ptuj.
Občinski svet Občine Majšperk je sprejel sklep, da se Ob-
čina Majšperk vključi v dežurno službo v zobozdravstvu, s 
čimer se našim občanom zagotovijo brezplačne nujne sto-
ritve izven rednega delovnega časa zobozdravstvene am-
bulante.
Sprejet je bil tudi sklep, da se najemnikom v poslovnih pro-
storih Občine Majšperk za dejavnosti, ki se v času epidemije 
koronavirusa ne smejo izvajati, oprosti plačilo najemnine. Za 
dejavnosti, ki poslujejo v omejenem obsegu, se zniža naje-
mnina za 50 %. Najemnikom parkirnih prostorov na Bregu 
se za leto 2020 najemnina zniža za 50 %.
Sledili sta točki Pobude in vprašanja ter Razno.

Občinski svet je izvedel 10. dopisno sejo 25. 11. 2020.
Občinski svet Občine Majšperk je sprejel spremembe Na-
črta razvojnih programov za obdobje 2020–2023, in sicer 
se vanj uvrstita nova projekta: št. OB069-20-0051, Obno-
va javne poti Sevce–Piške v skupni vrednosti 115.080,16 
EUR, in št. OB069-20-0052, Obnova lokalne ceste Stogov-
ci–Ptujska Gora v skupni vrednosti 235.633,24 EUR. 

Gradivo in zapisniki sej občinskega sveta so dostopni na 
spletni strani Občine Majšperk.
    Tatjana Varžič Korez

Kot je bilo v Majšperčanu že omenjeno, je bilo v občini v 
letu 2020 izvedenih kar nekaj investicij; nekatere od njih so 
že zaključene, druge pa so v teku.

Širitev čistilne naprave Majšperk z dovodom z Brega
Čistilna naprava Majšperk se je razširila, da bi povečali ka-
paciteto s 1.000 PE na 1.950 PE. Investicija je končana. 
S tem smo pridobili prostor za dovod z Brega, kjer je bila 
dotrajana čistilna naprava predelana v črpališče, odpadne 

OBČINSKA UPRAVA

Delovanje Občinskega sveta Občine Majšperk

Investicije v naši občini
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vode pa speljane v centralno čistilno napravo v Majšperk. 
Končna vrednost del je znašala 457.000 EUR brez DDV, 
izvajalec del pa je bilo Komunalno podjetje Ptuj d.d.

Rekreativno območje Breg
Ob igrišču na Bregu, ki se nahaja med poslovno cono in 
gasilskim domom PGD Majšperk - Breg, bo urejen nov 
park z motoričnim igralom, zunanjo mizo za namizni tenis, 
zunanjo garnituro za šah in zunanjim namiznim nogome-
tom. Postavili bomo tudi pitnik za vodo, štiri klopi in dva 
koša za odpadke. Park bo namenjen druženju vseh gene-
racij, kakovostnemu preživljanju prostega časa in sprosti-
tvi. Za ureditev parka smo pridobili 85 % upravičenih stro-
škov preko poziva projektov LAS Evropskega kmetijskega 
sklada za razvoj podeželja (13.913,85 €). Partnerja v pro-
jektu sta poleg Občine Majšperk še Športno društvo Breg 
in Prostovoljno gasilsko društvo Majšperk - Breg. Celotna 
investicija znaša 19.970,46 €.

Most Stogovci
Sanacija mostu v Stogovcih je zaključena; obsegala je 
odstranitev asfaltne prevleke, odstranitev dotrajane vrhnje 
plasti betonske konstrukcije, zaščito armature, ojačitev 
podpornikov in kril mostu z železom in betonom, razširitev 
konstrukcije za 1,2 m, tlakovanje pritokov in iztoka ter na-
mestitev nove mostne ograje. 

Parkirišče pri pokopališču v Majšperku
Ob spodnjem delu pokopališča v Majšperku smo zgradili 
novo parkirišče z enaindvajsetimi parkirnimi mesti. Dostop 
do parkirišča je urejen z dovozne poti, ki je asfaltirana. Za 
dostop na spodnji del pokopališča so neposredno s par-
kirišča zgrajene dvojne stopnice. Investicija je zaključena, 
njena vrednost je znašala 42.000 €. 

Vodnogospodarska ureditev Dravinje 
Izvajalec del, VGP Drava Ptuj d.o.o., je zaključil izgradnjo 
visokovodnih nasipov ob reki Dravinji, s katerimi varujemo 
stanovanjsko naselje Dolinca in regionalno cesto Rogatec–
Majšperk. Naročnik in investitor projekta je Ministrstvo za 
okolje in prostor, Direkcija RS za vode. Pogodbeni znesek 
gradbenih del je znašal 599.730,33 EUR z DDV.

Modernizacija občinskih cest
Tudi letošnja modernizacija občinskih cest je končana. Po 
ureditvi lastninskih razmerij na odseku na Bolfenku je bil 
asfaltiran še zadnji cestni odsek. Izvajalec del je bilo pod-
jetje Asfalt Kovač d.o.o. iz Planine pri Sevnici, izvajalec 
gradbenega nadzora pa Johan – gradbeno svetovanje in 
inženiring, Ladislav Selinšek s. p. V sklopu izvedbe del je 
bilo moderniziranih 11 odsekov občinskih cest v skupni 
dolžini približno 1.980 m in znesku 256.000 EUR z DDV.

Povzeto po spletni strani www.majsperk.si
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Večina obiskovalcev razstave v dvorani ŠKD Sestrže se je 
udeležila tudi pohoda po novi krožni poti od kozolca in Pol-
skave do zapornic in parka ob jezeru, potem pa po drugi 
poti ob učnem drevoredu nazaj do kozolca. Nekateri po-

hodniki so se pri parku odločili pot nadaljevati okrog jezera. 
Vso pot smo kramljali, da je čas hitro minil, pa tudi naše 

Idilično okolje vsako leto privabi slikarje in kiparje, da se 
udeležijo likovnega druženja pod kozolcem, letos pa je bilo 
tudi vreme kot naročeno. Kolonija se je pričela v četrtek, 3. 
9. 2020, ko smo že v dopoldanskih urah pričeli z ustvarja-
njem, z delom pa nadaljevali tudi v petek. 
Nastalo je veliko lepih del, kajti slikarji so slikali v naravi in 
neizmerno uživali. Nekateri smo spali na kozolcu, še prej 
pa ob ognju kramljali pozno v noč. Udeleženci letošnje ko-
lonije so prišli z vseh koncev Slovenije: kipar Rudi Novak 
iz Mežice, Alojz Krevh in Marijan Gregorc s Prevalj, Igor 
Dolenc iz Žlebiča na Dolenjskem, Božo Ščurek in Vlado 
Geršak iz Celja, Daniel Ferlinc od Sv. Ane, Vinko Gajšt iz 
Tišine, Irena Krošel iz Polhovega Gradca in Branko Gajšt 
iz Sestrž.
Kipar Rudi je začel z delom že na domu, saj je v koloniji 
premalo časa za izdelavo. Naredil je kip Marije z Jezusom 
in dva angelčka. Glavnino stroškov sta prevzeli obe Jerici 

Krošel in morda bo še letos v spodnjem delu Sestrž stala 
kapelica z nastalimi kipi. 
V nedeljo, 6. 9. 2020, smo z odprtjem razstave v dvorani 
ŠKD zaključili slikarsko-kiparsko kolonijo. Razstavo je od-
prla naša županja dr. Darinka Fakin, ki vedno najde prave 
in spodbudne besede ter nam zaželi, da bi se naslednje 
leto spet videli.
Vsekakor izvedba kolonije ne bi bila mogoča, če nam ne 
bi na pomoč priskočili donatorji: Foto Brbre iz Slovenske 
Bistrice, Roman Pajnkiher iz Sestrž, GaOk Sašo Gajšt iz 
Sestrž, Picerija Špajza z Brega pri Majšperku in gospa Si-
mona Belca iz Dragonje vasi.                      Branko Gajšt

Pohod do Sestrškega jezera 

NOVICE IZ NAŠIH KRAJEVNIH SKUPNOSTI

Slikarsko-kiparska kolonija pod kozolcem 2020
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telo nam je bilo hvaležno za gibanje na svežem zraku. 
Približno 10 let že negujemo poti do jezera. Zadnji del dre-
voreda je bil letos tudi razredčen in očiščen. Res je lepo ho-
diti ob potoku, po travnati ali makadamski poti ter gledati 
sončni zahod v odsevu Sestrškega jezera. Če se odločite 

vzeti pot pod noge, lahko na kozolcu vzamete zloženko, ki 
vas bo vodila do jezera ali pa okoli njega. Po predhodnem 
dogovoru je možen tudi ogled etnološke zbirke pod kozol-
cem (tel. 041 596 490).

Branko Gajšt

Tamburaši smo se v letu 2020 soočali z mnogimi izzivi in 
novostmi. Orkestru so se pridružili novi člani in z njimi tudi 
želje po novih izzivih in priložnostih. Mnogi koncerti so bili v 
času karantene odpovedani, vaje so potekale individualno 
doma, ampak želja po skupnem ustvarjanju in muziciranju 
je ostala. Druženje in igranje v orkestru je za nas obve-
znost, ki jo jemljemo resno. Vsaka posamezna skladba se 
prepleta z melodijami drugih in skupaj tvorijo celoto, ki na 

obraz prikliče nasmeh. Z glasbo želimo poslušalcem priča-
rati trenutke, ko jim bo pri srcu toplo in prijetno.
To poletje smo 24. avgusta ponovno nastopili na Festivalu 
Lent, kjer smo izvedli samostojni celovečerni koncert na 
odru Triglav. Koncert nam je dal veliko motivacijo, da smo 
znova s polno paro začeli vaditi naš program. Naše sklad-
be smo popestrili tudi s solisti Lučko Kraševec, Benjami-
nom Preglom, Fredijem Ponudičem, Mašo Majcen, Kajo 

Znotraj letošnjih okrnjenih prireditev ob občinskem prazni-
ku občine Majšperk smo v Sestržah ponovno poskrbeli za 
odprtje manjše likovne galerije. Ker je dosedanji prostor 
za galerijo na naslovu Sestrže 45a že pred leti spremenil 
namembnost in postal dom mlade družine, je pri g. Gajštu 
kar nekaj let zorela želja po nadomestnem prostoru. Tega 
je našel v pritličnem prostoru lastne stanovanjske hiše. 
Prostor je uspel ustrezno urediti tudi s pomočjo donacije 
podjetja Aktal d.o.o. in ob pomoči še nekaterih znancev in 
prijateljev. 
Čas občinskega praznika se mu je zdel primeren, da v 
omejenih pogojih »kovida« zbere nekaj ljudi iz svojega kro-
ga likovnih ustvarjalcev, sosedov, donatorjev in Sestržanov 
na otvoritvi prenovljenega prostora, ki je dolga leta služil 
kot priročna delavnica in atelje. Kulturni pridih sta prireditvi 
dala prleška umetnika z imenom Bosa, ki sta z mandolino, 
kitaro in glasom interpretirala ljudske in avtorske stvaritve 

ter ustvarila zares prijetno doživetje.
Galerijo je odprla županja občine Majšperk dr. Darinka 
Fakin. Ustvarjalcem in obiskovalcem je zaželela veliko 
ustvarjalnih idej in predvsem želje po druženju in skupnem 
ustvarjanju.
Če si želite galerijo ogledati sami ali z gosti, se obrnite na 
g. Branka Gajšta. 
 

Dogodek popisal Zlatko Žnidar,
slikovno opremil Branko Gajšt

Tamburaši na Festivalu Lent

V Sestržah imamo ponovno likovno galerijo
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Humski, Ajdo Bezjak, Jerco Vesenjak, Zalo Doberšek in 
Lukom Gašparičem, ki se nam radi pridružijo na velikih od-
rih. Skupaj z njimi smo pripravili mnogo čudovitih večerov, 
ki so pritegnili staro in mlado publiko. K našemu ustaljene-
mu programu vedno znova dodamo kakšno novo skladbo, 
ki gre v uho in si jo prepevamo še pozno v noč.
Tako kot na vseh koncertih smo bili tudi tokrat deležni ne-
pričakovanih izzivov. Počena struna na berdi in žuljavi prsti 
pa niso pokvarili našega koncerta, ki so ga tudi gledalci s 
svojo energijo naredili nepozabnega. Koncert smo zaključili 
z nasmehom na obrazu, v upanju, da se ponovno vrnemo 
in poslušalce znova odpeljemo v svet tamburice. Intervjuji, 
čestitke in pohvale po koncu koncerta pa so bile potrditev, 
da se s svojo glasbo dotaknemo tudi poslušalcev.
Da smo zveneli odlično in da je koncert potekal uigrano, 
pa je seveda zaslužen naš dirigent g. Drago Klein, ki v 
tem času praznuje že 55 let glasbenega ustvarjanja, na 
kar smo še posebej ponosni. S svojo ljubeznijo do glasbe 
nas vse navdihuje in podpira na poti do uspeha. Večerno 

igranje v Mestnem parku se je hitro spremenilo v koncert 
pod zvezdami, saj je navdušena publika z glasnim aplav-
zom dosegla še kakšno dodatno skladbo. Koncert nam bo 
vsem nastopajočim še dolgo ostal v spominu, saj smo po 
dolgem času spet vsi skupaj sedeli na odru in s poslušalci 
delili svojo strast in veliko ljubezen do glasbe. 
V ponos nam je, da se je poletna noč prelevila v večer, 
kjer je domača publika in tistih nekaj turistov, ki si je želelo 
ogledati štajersko prestolnico, naredila nepozabno vzduš-
je. Ploskanje in ples ob nepogrešljivi Golici človeku ne do-
pustita, da bi ostal na mestu. Prav Mestni park in poti ob 
odru so ljudem dali možnost, da so se zavrteli ob zvokih 
slovenskih melodij. 
Koncert na Lentu je bil le majhen kamenček v mozaiku 
vseh naših koncertov. Čez mnoga leta, ko bo spomin zble-
del, nas bodo fotografije in posnetki spet vrnili na oder Tri-
glav v Mestni park Maribor, kjer smo z glasbo ustvarjali 
čarovnijo.                                                   

  Maša Majcen 

V petek, 23. 10. 2020, je ustvarjalna sekcija KPD Stoper-
ce priredila delavnico poslikave skodelic. Zaradi trenutnih 
razmer in ukrepov je delavnica potekala malo drugače kot 

ponavadi. Za udeležence smo pripravili paketke z vsemi 
potrebnimi pripomočki, vsak pa si je nato doma poslikal 
svojo skodelico.                                         Maja Žunkovič 

Ustvarjalna delavnica v Stopercah

Tamburaški orkester z gosti
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Res je, da je ta čas poseben, manj je druženja, priredi-
tve so odpovedane, a to ne pomeni, da so odpovedani 
tudi prazniki. Prazniki so, le praznovali jih bomo na malce 
drugačen način. Tudi Miklavž se je prilagodil temu korona-
času in letos pripravil malo drugačno srečanje za otroke 
– male in velike. Vsako leto smo v Kulturno-umetniškem 
društvu Majšperk za najmlajše v naši občini pripravili sre-
čanje s svetim Miklavžem, in sicer v sodelovanju z Občino 
Majšperk in vzgojiteljicami iz vrtca. Letos seveda takšno 

srečanje v živo ni bilo mogoče. Zato se je Miklavž odločil, 
da tudi on preizkusi svetovni splet. Posneli smo njegov na-
govor za otroke, ki so si ga otroci lahko ogledali na spletni 
strani Občine Majšperk. Hvala vsem, ki ste si video ogledali 
in s tem sodelovali na tem virtualnem miklavževanju. Hvala 
za vse vaše odzive, dobre misli in lepe besede. Upamo, 
da drugo leto Miklavž zopet nagovori otroke v živo in jih 
preseneti z majhnim darilcem.

KUD Majšperk

Malo drugačno srečanje s svetim Miklavžem

Teden Karitas je letos potekal od 23. 11. 2020 do 29. 11. 
2020 in je bil drugačen od prejšnjih let; manj prazničen in 
bolj delaven. Geslo letošnjega Tedna Karitas je bilo »Slišim 
te«.
Vedno bolj se kaže, da ljudje v tem času negotovosti, stra-
hu iščemo nekoga, ki bi nas slišal, ki bi mu lahko zaupali 
svoje težave. V življenju se srečujemo z mnogimi težkimi 
situacijami. Kako pomembno in lažje nam je, če se lahko 
pogovorimo z zaupanja vrednim človekom, ki nas posluša, 
ki nas sliši, ki nam da čutiti, da v stiski nismo sami. Človek 
v stiski potrebuje le to, da ga poslušamo, slišimo in sprej-
memo. Kako pomembno je, da slišimo, da nam nekdo želi 
pomagati, da nas dviguje; takrat začutimo neizmerno do-
živetje, nenavadno moč. Lahko bi rekli, da je to božji dar.
Papež Frančišek nas nagovarja, naj ljudem v stiski ponu-
dimo roko, nagovarja nas h konkretnim dejanjem. Še po-
sebej v času epidemije in v teh mesecih vsak človek po-
trebuje dom, kjer mu je toplo, kjer je na varnem, potrebuje 
hrano in vse najnujnejše za življenje. Najbolj pa potrebuje 

Teden Karitas 2020
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človeško in duhovno bližino. V teh časih nihče ne bi smel 
biti sam. Kljub omejitvam je to priložnost, da se odzovemo 
na stiske ljudi, da jih pokličemo, jih povprašamo po poču-
tju. K temu poslanstvu smo poklicani predvsem sodelavci 
Karitas. 
Tako smo se na ta klic v Tednu Karitas odzvali sodelavci 
Karitas Ptujska Gora z različnimi oblikami pomoči: s plači-
lom položnic socialno šibkim družinam in posameznikom, 
telefonskimi pogovori s starejšimi, na pobudo Mlade Kari-
tas Slovenija smo se vključili v projekt Vidni in varni na ce-
sti, kjer smo starejšim razdelili svetlobna telesa in brošure. 
Največji izziv v teh novih okoliščinah je bila razdelitev hrane, 
ki smo jo prejeli iz EU in je namenjena pomoči potrebnim. 
Hrano smo delili v soboto, 28. 11. 2020. Razdelitev je pote-
kala v skladu z navodili za preprečevanje tesnih stikov med 
sodelavci Karitas in vsemi sodelujočimi. Glede na epidemi-
ološke razmere smo se odločili, da so pakete hrane pripra-

vili člani enega gospodinjstva v prostorih ŽK Ptujska Gora, 
ostali sodelavci pa so s svojimi avtomobili dostavili hrano 
prejemnikom na dom. Razdelili smo več kot sto paketov 
hrane. Ker je priprava takšne količine paketov potekala na 
mrazu kar ves dan, smo hvaležni patrom in kuharici v župniji 
Ptujska Gora za topel obrok, čaj in »štrudelj«. Pri razvozu 
hrane smo sodelovali sodelavci Karitas, nekateri mladi, pro-
stovoljke projekta Starejši za starejše in štab Civilne zaščite 
v Majšperku, ki je našo prošnjo posredoval Prostovoljnemu 
gasilskemu društvu Ptujska Gora, le-to pa je dostavilo pa-
kete do težje dostopnih hiš po Halozah. Vsem sodelujočim 
se zahvaljujem za opravljeno dobro delo in vestno uporabo 
mask ter vzdrževanje primerne varnostne razdalje.
Sodelavci Župnijske karitas Ptujska Gora vsem občanom 
želimo prijeten božič in vse dobro v novem letu. Ostanite 
zdravi!

Emica Rodošek

Smo v mesecu decembru 2020; to je zadnji mesec v letu, 
ko poskušamo realizirati programe, ki so med letom izpadli 
zaradi virusa covid-19. Zaradi epidemije tega žal ne bomo 
mogli izvesti v celoti. Odpadlo je kar nekaj programov. V 
mesecu decembru bi društvo praznovalo četrt stoletja 
obstoja – 25 let. Programe, ki so v letošnjem letu izpadli, 
bomo izvedli, takoj ko bo mogoče. V mesecu decembru, 

predbožičnem času, polnem luči, upanja in obdarovanj, 
bomo tudi mi obiskali in obdarili vse težke invalide na 
domu in v domovih za ostarele.
Vsem članicam in članom Društva invalidov Majšperk in 
Kidričevo želim vesele božične praznike ter srečno, pred-
vsem pa zdravo leto 2021.                             Jože Rober

DI Majšperk in Kidričevo

Aktivnosti Društva invalidov Majšperk in Kidričevo

V jesenskem času so dozoreli tudi Brigitini storžki slad-
ke koruze, ki smo jih za popestritev vsakdanjika poslali 
članom otroške etnoskupine KPD Stoperce. Naši mladi 
kulturniki so si tako lahko pripravili kokice. Ob tem smo 

jih povabili tudi k ustvarjalnosti. Nastale so prave »majhne 
in velike« risbe, zgodbe ter »majhne in velike pesmi«. Pri-
spevke sva zbrali Ana in Marjanca.

Otroška etnoskupina KPD Stoperce
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V četrtek, 5. 11. 2020, ob 10. uri smo v domu kraja-
nov Stoperce kljub omejitvam, ki jih je prinesla epidemija, 
opravili tradicionalno analizo in pokušino mladega vina. 
Srečanje je potekalo v okviru Združenja rejcev plemen-
skih telic Stoperce. Dogodek je tokrat potekal nekoliko 
drugače, kot smo navajeni. Dan pred analizo so člani 
društva sprejeli in označili vzorce. Kljub spremenjenemu 
programu smo za analizo zbrali 37 vzorcev. 
Na dan dogodka sta v domu opravila kemijsko analizo 
in organoleptično pokušino predstavnika Kmetijsko-goz-
darskega zavoda Ptuj Miran Reberc in Darja Artenjak. 
Pri vseh vzorcih sta najprej z analizo ugotovila naslednje 
parametre: količino nepovratnega sladkorja, količino pro-

stega žvepla, količino skupnih kislin. Po analizi je bila 
opravljena še organoleptična pokušina. Za vsak vzorec je 
bilo napisano poročilo o izmerjenih podatkih in strokovno 
priporočilo o negi vina, ki je bilo analizirano. Te zapisnike 
so dobili lastniki vzorcev, tako da bodo lahko donegovali 
vino, če je analiza pokazala potrebe po kakšnem ukrepu.
Letnik 2020 zaznamujejo visoke kisline, kar je posledica 
prezgodnje trgatve, ki jo je v precej primerih povzročila 
toča. Pri kletarjenju bi opozorili na uporabo žvepla, saj so 
bile količine žvepla v precej vzorcih prevelike. Visoke kisli-
ne je moč regulirati z dvojno soljo. Sam postopek poteka 
tako, da 1/3 vina popolnoma razkisamo in ga nato prime-
šano k ostalemu vinu. Pri nezrelih mladih vinih je bila ko-

Naše kraje je že obiskala jesen, z njo pa tudi nekoliko 
hladnejše vreme, vendar nas to ni odvrnilo od izvedbe 
še enega čudovitega vinskega večera na prostem. Ob 
prijetni misli na zrelo grozdje in trgatve smo lahko uživali 
v pokušini vrhunskih vin iz Gornje Radgone. Tokrat smo 
gostili Vina Bratuša in počaščeni smo, da nas je obiskala 
kar cela družina, oče in mama s tremi sinovi, ki so nam 
pričarali res veselo vzdušje. Družini Bratuša se zahvalju-
jemo za čudovit večer in seveda njihova več kot odlična 
vina. Na koncu smo lahko pokusili tudi letošnji mošt, ki je, 

prav tako kot vino, navdušil goste. Za popestritev progra-
ma se zahvaljujemo trgovini Haložanka, ki je tokrat pred-
stavila domače salame iz okoliške kmetije. Za posebno 
glasbeno razvajanje je poskrbela mlada in nadobudna 
pevka Neža Angel, za kar smo ji iskreno hvaležni. Najlep-
ša hvala seveda tudi vsem gostom, ki ste nas počastili s 
svojim obiskom. Ta večer smo posneli tudi reportažo o 
naših vinskih večerih, ki si jo lahko ogledate na naši FB-
strani Ptujska Gora tourism.

Turističnopromocijska sekcija TD Ptujska Gora

Vinski večer z Vini Bratuša

Analiza in pokušina mladega vina v Stopercah
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V teh čudnih časih korone, ko smo omejeni v gibanju in 
druženju, se Društvo vinogradnikov in sadjarjev Majšperk 
ni oglašalo v glasilu Majšperčan, vendar ni zaspalo. Delali 
smo, kolikor smo lahko, in to bomo poskušali predstaviti 
ob koncu leta.
 V začetku leta smo na pustni povorki v Majšperku pri ga-
silskem domu postregli žejne maske in obiskovalce. Za-
čelo se je delo v vinogradih in sadovnjakih; porezali smo 
trto, tudi potomko Stare trte na Ptujski Gori, in sadno 
drevje. Začeli smo se pripravljati na vsakoletno ocenjeva-
nje vina, vendar nas je ustavila korona in ostali smo doma 
vse do 6. junija, ko smo v okrnjeni obliki izvedli društveno 
ocenjevanje vina. Ocenjenih je bilo 41 vzorcev. Strokov-
na komisija iz Kmetijsko-gozdarskega zavoda Ptuj je vino 
ocenila s povprečno oceno 18,03 točke, najvišjo oceno 
18,30 pa sta prejela dva vzorca. V mesecu juniju smo se 
z devetimi vzorci vina udeležili 21. Grajskega ocenjevanja 
vin Dravinjske doline v Poljčanah. V avgustu se je nekaj 
vinogradnikov udeležilo podelitve diplom tega ocenjeva-
nja, hkrati pa je bil našemu društvu predan ključ Grajske-
ga ocenjevanja vina, kar pomeni, da bo v letu 2021 to 

ocenjevanje organiziralo Društvo vinogradnikov in sadjar-
jev Majšperk. 
Ob občinskem prazniku v avgustu smo organizirali posta-
vitev klopotca v Završah, žal pa letos klopotec ni opravil 
svojega poslanstva, saj ga je neurje po tednu dni izruvalo 
in ga vrglo v vinograd. Na postavitvi klopotca smo prisot-
nim podali tudi pregled dela v predhodnem letu. V av-
gustu smo imeli načrtovan pohod od kleti do kleti okrog 
Koritnega, kjer imajo naši člani tudi največ svojih kleti. Vse 
kleti so bile odprte in povsod smo bili lepo postreženi, za 
kar se vsem iskreno zahvaljujemo. 
V torek, 6. oktobra 2020, smo v okrnjeni obliki skupaj z 
Društvom žena Tisa in Turističnim društvom Ptujska Gora 
organizirali trgatev potomke Stare vinske trte z Lenta. 
Modra kavčina je letos lepo obrodila, natrgali smo 80 kg 
grozdja, ga zmleli in pustili, da se je maceriralo (»pacalo«) 
par dni, nato pa smo ga stisnili in natočili pribl. 65 litrov 
sladkega mošta. Tradicionalnega martinovanja na Ptujski 
Gori letos ni bilo, prav tako še ne vemo, ali bomo lahko 
organizirali analizo in pokušino novega vina. 

Zvonko Marčič

Društvo vinogradnikov in sadjarjev Majšperk v 
letu 2020

ličina prostega žvepla nekoliko prekoračena, vendar to v 
tem času ni problem, saj bo vrednost po določenem času 
sama padla. Pred pretokom zato svetujemo, da izmerite 
količino žvepla in glede na dobljeni podatek vino ustrezno 
dožveplate. Prav tako smo v nekaterih vzorcih že zaznali 

žveplovodikov bekser, ki ga lahko odpravimo z zračnim 
pretokom ali dodajanjem antibekserja (do 20ml/100 l 
vina). V pregled prineseni vzorci so bili nekoliko grobi, saj 
je šlo za mlada vina, ki potrebujejo še nekaj nege in časa, 
da bodo ustrezno dozorela.                          Darja Artenjak
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Žal še zmeraj delamo pod težo ukrepov in pogojev, ki zah-
tevajo veliko prilagajanja in predvsem potrpežljivosti vseh 
deležnikov, tako otrok in staršev kot tudi zaposlenih v za-
vodu OŠ Majšperk.
Vsem izzivom navkljub pa menim, da tako v našem vrtcu 
kot v naši šoli uspešno premagujemo pot, ki nam je vsem 

skupna. To je pot, ki jo premagujemo z našimi otroki od 
prihoda v vrtec pa vse do trenutka, ko naši učenci stopijo 
na samostojno pot vseživljenjskega učenja in dela. Za ne-
katere je ta cilj še daleč, za druge tik pred vrati, vsem pa je 
skupno to, da se morajo v sedanjem času, ki ga narekuje 
epidemija, skupaj z nami soočati z novimi pristopi in obli-
kami dela.
Ocenjujem, da smo se na naši šoli po prvem epidemiolo-
škem valu na te oblike dela dobro pripravili, saj imamo v 
tem trenutku v primerjavi z nekaterimi drugimi šolami bi-
stveno manj težav. Za takšen rezultat in za vašo nesebično 
pomoč ter obilo vztrajnosti in potrpežljivosti se vam vsem 
skupaj iskreno zahvaljujem. Prav tako se zahvaljujem vsem 
staršem, ki jim je v tem času prepuščeno varstvo otrok, kar 
sicer opravlja naš vrtec.
Zavedam se, da vseh težav še zdaleč nismo odpravili, smo 
pa zagotovo na pravi poti. Seveda bo tudi v bodoče po-
trebno razumevanje vseh in vsakega posebej.
V prihajajočem času decembrskih praznikov vam vsem 
želim obilo prijetnih trenutkov v krogu vaših najbližjih. Osta-
nite zdravi, čuvajte sebe in druge!

Ravnateljica Evelin Kočevar

V četrtek, 8. oktobra 2020, so se učenci interesne de-
javnosti Kolesar naj bo preizkusili na 18 kilometrov dolgi 
kolesarski trasi po občini Majšperk. 
Pot jih je izpred osnovne šole vodila preko Savinskega 
do Sestrškega kozolca. Tam se je kolesarjem pridružil g. 
Branko Gajšt, svobodni slikar, pobudnik izgradnje Sestr-
škega kozolca in skrbnik učne poti do Sestrškega jezera. 
Kolovozno učno pot so kolesarji skupaj z g. Gajštom tudi 
prevozili. Navdušila jih je s postankom pri bobrišču in po-
gledom na »Sestrško morje«, kot domačini rečejo tamkaj-

IZ ŠOLSKIH KLOPI

Spoštovani starši oz. skrbniki naših vrtčevskih otrok 
in učencev!

Sestrški kozolec, jezero, pečeni kostanji
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šnjemu jezeru. S pečenimi kostanji, sokom, piškoti in še 
s čim sta kolesarje pri Sestrškem kozolcu presenetila ga. 
Marta Korže in g. Franc Adam, za kar se jima najlepše za-
hvaljujemo. Šestindvajset navdušenih kolesarjev se je tik 
pred mrakom varno vrnilo na izhodiščno točko pred našo 
oranžno lepotico, kjer smo se dogovorili, da kolesarsko 
popoldne zagotovo še ponovimo.
Velika zahvala gre g. Branku Gajštu, ki je kolesarski izlet 
popestril z zanimivostmi o kulturni dediščini naših predni-
kov, ki so živeli prav na tleh, po katerih se sprehajamo in 
kolesarimo še danes. Etnološka zbirka na Sestrškem se-
niku si zasluži veliko pohvalo in je vredna vašega ogleda.

 Petra Dolenc, mentorica kolesarskega krožka

V nedeljo, 27. 9. 2020, je Planinsko društvo Majšperk 
mlade planinske navdušence naše osnovne šole pope-
ljalo na 8 km dolgo pot po Logarski dolini. Pohodna pot 
nas je mimo izvira Črne pripeljala pod slap Palenk, od 
tam do oglarske bajte in kope ter nas na koncu doline 
razvajala z mogočnim slapom Rinka. Planinskemu vodni-
ku g. Miranu Smoleju se zahvaljujemo, da je z nami delil 
svoje znanje in izkušnje, ter mu obljubljamo, da se kmalu 
vidimo. Zgodbe krajinskega parka Logarska dolina pri-
čajo o tem, da so domačini skozi stoletja svoje bivanje 
uglasili z naravo.

Petra Dolenc, mentorica 

V nedeljo, 27. 9. 2020, smo bili na planinskem izletu v Lo-
garski dolini. Zjutraj smo se zbrali pred šolo. Nato smo se 
prešteli in se vkrcali na avtobus. Odpeljali smo se v Logar-
sko dolino. Naša vožnja je trajala skoraj tri ure. Bila je zelo 
zanimiva, ker nam je vodič pripovedoval zgodbe, kako so 
doline nastajale. Ko smo prispeli, smo se še enkrat prešteli 
in začeli z našo potjo. Ustavili smo se pri slapu Palenk in iz-
viru Črne. Slap Palenk je pahljačasti slap. Nato smo se od-
pravili dalje. Naš naslednji postanek je bil pri oglarski bajti 
in že smo se odpravili proti velikemu slapu Rinka. Ko smo 
prišli do slapa Rinka, smo se fotografirali, se posladkali in 
odšli proti trgovini, kjer smo si kupili spominke. Jaz nisem 

Mladi planinci OŠ Majšperk v Logarski dolini 
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Jesen je za mnoge najlepši letni čas. Plodovi na poljih do-
zorijo, sadovnjaki obogatijo našo ozimnico, barve gozdov 
postanejo pravljične, pot sonca čez nebo je vse nižja in 
intenzivnost svetlobe se zmanjšuje. To je čas, ko v pro-
storih ponovno zažarita domačnost in toplina. Učenke, ki 
so vključene v interesno dejavnost Gibanje in prehrana, so 
6. oktobra v popoldanskem času s svojo kreativnostjo in 
domiselnostjo naredile dekoracijo v avli šole. Buče različ-
nih oblik in velikosti so oživele v pisanih podobah. Njihovi 
sošolci so pričarali toplino in lepoto jeseni doma, s tem da 
so izdelali jesenske aranžmaje iz gozdnih plodov, listov in 
različnih sadežev.

Mentorica Tatjana Peršuh

kupila nobenega, ker sem že bila tam. Avtobus nas je že 
čakal pri trgovini. Šli smo v avtobus in se odpeljali. Avtobus 
nas je srečno pripeljal pred šolo in vsi smo se poslovili in 
šli veseli domov.                                      Eva Dolenc, 3. a

V nedeljo smo šli na izlet po Logarski dolini do slapa Rinka. 
Zjutraj ob osmih smo se zbrali v Majšperku. Avtobusa sta 

prišla po nas in nas odpeljala do začetka Logarske doline. 
Tam smo izstopili iz avtobusa. Začeli smo hoditi. Ustavili 
smo se pri slapu Palenk. Pomalicali smo in se odpravili 
do slapa Rinka. Pot je bila dolga. Ko smo prišli do slapa 
Rinka, smo se slikali in se odpravili nazaj. Na koncu smo 
si kupili spominke in šli na avtobus. V Majšperku so nas že 
čakali starši. Pohod mi je bil všeč.         Lara Bedenik, 3.a

Jesenska paleta

Jesenska dekoracija v avli OŠ Majšperk

Julija Potočnik, 6. rPoslikava buč

Neo Šeliga, 6. rTaja Berden, 6. r
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Učenci so pri pouku na daljavo zelo ustvarjalni. Pri pouku 
tehnike in tehnologije so izdelali kvalitetne in unikatne izdel-
ke. Uporabili so material, ki ga imajo doma (papir, karton, 
lepenko, ALU-folijo, lepilo). Izdelane božično-novoletne vo-
ščilnice bodo podarili svojim bližnjim.

Učitelj: Jožef Režek

Ustvarjalnost učencev

Učenci so pri likovni umetnosti in likovnem snovanju veli-
ko ustvarjali. Kljub fizični razdalji so spoznavali arhitekturo, 
svetovno priznane umetnike, risanje, slikanje ter oblikova-
nje v računalniškem okolju. Nekateri izdelki so še posebej 
izstopali in te vam dajemo na ogled (nekaj jih boste odkrili 

tudi na zadnjih straneh Majšperčana). Vsem učencem pa 
iskreno čestitam za odlično opravljene naloge.

Majda Črešnik, prof. likovne umetnosti

Likovna umetnost in likovno snovanje

Ustvarjanje po umetniku (Aneja Kupčič) Vikend za Tima Gajserja (Nejc Bedenik)
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Vikend za Tima Gajserja (David Adam)

Maketa bolnišnice (Sara Bezjak)

Ustvarjanje po umetniku (Lea Potočnik)

Maketa bolnišnice (Klara Bezjak)

Maketa bolnišnice (Marko Potočnik)
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»Ojoj, pouk na daljavo,« je odmevalo v glavah staršev, 
učencev in učiteljev. Otroci s pričakovanjem v očeh, starši 
in učitelji pa s strahom v srcu.
Po treh tednih pouka na daljavo lahko rečemo, da so bili 
naši strahovi premagani, otroška pričakovanja pa izpolnje-
na v manjši ali večji meri. Vsi lahko potrdimo, da smo se 
potrudili po svojih najboljših močeh. Združili smo moči in 
se prilagajali drug drugemu. S trdno voljo in veliko mero 
vztrajnosti smo reševali vedno nove izzive, ki smo si jih za-
dali. Na videopovezavah smo si delili sporočila in krepili 
naše prijateljstvo. Uspeli smo.
Učenci 1. a, 2. a in 3. a smo skupaj z učiteljicami pridno 
poprijeli za delo. Raziskovali in spoznavali smo »svet okoli 
sebe«, ob reševanju nalog pridobivali nova znanja, pri izva-
janju različnih dejavnosti pa pridobivali nove izkušnje. 
Z vami želimo deliti utrinke ob tradicionalnem sloven-
skem zajtrku, ki smo ga letos pojedli v krogu svojih družin. 
Ustvarjali smo na vsakem koraku in ob vsaki priložnosti. Z 
gibanjem smo nabirali nove moči in krepili zdravje.
Pokažemo vam lahko le delček vsega, kar smo doživeli in 
izdelali. Veliko več se skriva v naših zvezkih, na domačih 
policah in v naših srcih. 

Učenci in učiteljice 1. VIO OŠ Majšperk

Tradicionalni slovenski zajtrk v 3. a
Zjutraj me je zbudila bratova budilka. Oblekla sem se in 
odšla dol. Naredila sem nalogo in počakala očka. Ko je 
očka prišel dol, si je umil zobe, se oblekel in odšla sva 

zajtrkovat. Pripravila sem pogrinjke, ati je pogrel mleko, pri-
pravil maslo ter med. Jaz sem si namazala maslo in med 
na temen kruh in jedla, a ga je bilo vedno manj in manj. Ko 
sva se najedla, sva pospravila in odšla delat hišna opravila. 
Po opravilih me je poklicala Lia in sva se malo pogovarjali 
o tem, da bo dobila majhnega lepega kužka z imenom Lu. 
Poklicala sem tudi Tiano in sva se dolgo pogovarjali. Ko je 
prišla moja mami iz službe, smo imeli kosilo in kmalu se je 
stemnilo in smo odšli spat.                           Žana Vinkler

Za tradicionalni zajtrk smo jedli domač kruh, med, mleko 
in maslo. Popoldan sem za šolo moral izdelati ali narisati 
jabolko. Narisal sem ga z voščenkami in pobarval z vode-
nimi barvicami.                                               Domen Galun

Zjutraj sem za tradicionalni slovenski zajtrk pripravil ma-
slo, kostanjev med, jabolka in mleko. Maslo in med sem 
zmešal skupaj. Potem sem lepo pripravil mizo in jo okrasil 
z mojima izdelkoma čebelico in jabolkom. Pri zajtrku smo 
se vsi družinski člani super najedli.                Žane Zupanc

Cela družina se je zbrala, da bi pojedli slovenski tradicio-
nalni zajtrk. Pomagala sem pripraviti mizo. Na mizo sem 
dala: krožnike, med, maslo, kruh, jabolka in domač metin 
čaj z medom. Pojedli smo zajtrk. Na koncu zajtrka sva z 
mamico pojedli jabolko. Zajtrk mi je bil všeč, ker sem ga 
jedla z družino in ker je bil okusen.              Lara Bedenik

Pouk na daljavo: nove priložnosti in novi izzivi
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Učenci četrtih razredov iz OŠ Majšperk in obeh podružnič-
nih šol Ptujska Gora ter Stoperce so bili ustvarjalni tudi v 
času dela na daljavo. Za ustvarjanje so izkoristili naravne 
materiale, ki nam jih ponuja pisana jesen. Tako so nastala 
želodkova drevesa, čudoviti barvni listi z drgnjenjem barvic 
in živali kot plod otroške ustvarjalne domišljije. Iskanje ma-
terialov za ustvarjanje je učence zvabilo v bližnji gozd, na 
travnik ali samo v okolico domačega doma, kjer se jim je 
ponudila priložnost, da razgibajo svoje telo.

Na fotografijah je nekaj izdelkov, ki so jih poslali učenci. V 
4. a so ustvarjali: Ines Galun, Anej Finžgar, David Kirbiš, 
Lovro Kurnik, Maja Leskovar, Blaž Vrečko in Zoja Zupanc. 
Iz 4. b so predstavili svoje izdelke: Lea Živa Planinc, Jer-
nej Vuk, Laura Sekej, Mai Zajšek, Živa Veg, Ema Potočnik, 
Žan Mikolič in Adrijan Zajšek. Izdelke v 4. c so ustvarili Tia, 
Nika, Noel, Žanet, Luka, Eva, Jan in Jaka, v 4. d pa David 
Novak. 

Razredničarke četrtih razredov

Zjutraj sem se prebudil in hitro smuknil k mamici v poste-
ljo. Tam sem še malo podremal, dokler me ni zvijalo po 
trebuščku od lakote. Dan pred tem nas je učiteljica Jelka 
obvestila, da bomo imeli tradicionalni slovenski zajtrk. Ker 
sem bil že pošteno lačen, sem se hitro oblekel in sklenil 
sem, da bom pomagal pripraviti mizo. Medtem ko je ma-
mica pohitela v trgovino po črni kruh, sem dal na mizo 
med, maslo, jabolka in toplo mleko. Ko je bilo vse pripra-
vljeno, sem k mizi povabil še sestro. Medtem se je mami-
ca vrnila. Skupaj smo pozajtrkovali okusen tradicionalni 
slovenski zajtrk.                                      Matevž Založnik

Ko sem se zjutraj zbudila, sem pojedla zajtrk. Jedla sem: 
domač kruh, med in maslo, pila pa mleko. Po zajtrku sem 
si umila zobe, jih znitkala, počesala lase in se oblekla. 

Začela sem z delom za šolo. Končala sem z delom. Jupi! 
Sedaj grem samo še ven na zrak in lahko grem brat. Pre-
brala sem knjigo in njen naslov napisala na bralni list. Zve-
čerilo se je. Gledala sem televizijo, nato sem se stuširala, 
umila zobe, se počesala in se oblekla v pižamo. In kmalu 
sem šla spat.                                                Eva Dolenc

Zjutraj sem se zbudila. Nato sem se oblekla in odšla v 
kuhinjo. S sestricama smo pripravile zajtrk. Na krožnike 
sem dala črni kruh in ga namazala z maslom in medom. 
Zraven sem imela jabolko in mleko. Ko smo se najedle, 
sem z mize pospravila posodo. Potem sem se pripravila 
za šolo na daljavo. Zajtrk mi je bil všeč, ker sem ga jedla 
z družino.                                                 Lucija Planinc

Četrtošolci delajo na daljavo
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Dodajamo še nekaj njihovih protikoronskih receptov.

Že pol leta imamo virus, ki se imenuje koronavirus in je zelo 
nalezljiv. Domislil sem se recepta, da bi koronavirus izginil. 
Poklical sem prijatelja Sama. Povedal sem mu, da imam 
recept, ki lahko uniči virus. Samo je prišel k meni in sva 
pripravila ta urok. 
Sestavine: 
•	 5	kg	trave
•	 8	kosti
•	 4	plesnivi	krofi
•	 2	gnili	hruški
•	 čarobni	prašek	protikorin
Vse sestavine sva dala v lonec in zmešala. Kadilo se je in 
smrdelo. Lonec sva postavila na travo. Kmalu je koronavi-
rus zakašljal in izginil. Nikoli več se ni vrnil.

David Novak, 4. d

In tu je še en predlog: 
Sestavine:
•	 1	l	vode
•	 2	plastična	zamaška
•	 3	mililitre	razkužila
•	 pokvarjena	čokolada
•	 rdeča	mušnica
•	 koronasin	prašek
Postopek: V lonec natočimo vodo in ga pristavimo na šte-
dilnik. Ko voda zavre, vsujemo vse sestavine razen praška. 
Tik pred koncem, ko je juha gostejša, dodam še prašek 
koronasin. Juho ohladimo in je vsak dan popijem veliko 
žlico. 

Anže Mohorko, 4. c

V torek, 1. 9. 2020, se je izza šolskih oken in vrat ponovno 
zaslišal otroški vrvež in smeh. Z lepimi spomini na poletje, z 
mešanimi občutki glede prihodnosti in upoštevajoč predpi-
sane ukrepe, smo pričeli s poukom in drugimi šolskimi de-
javnostmi. Šolski prag je prestopilo 27 »ta velikih« učencev in 
8 prvošolcev. Razdeljeni so v 1 kombinirani oddelek (1. in 2. 
razred) ter dva samostojna (3. in 4. razred). 
Kot se pritiče začetku šolskega leta, smo precej pozornosti 
namenili varnosti v cestnem prometu. Tako smo od SPVCP 
občine Majšperk dobili nov triopan znak, ki nas je od krožišča 
proti šoli opozarjal na šolsko pot. Društvo upokojencev Ptuj-
ska Gora je s svojimi dežurstvi pomagalo učencem in njiho-
vim staršem, ki so prvič stopili na šolske poti. Seveda so bili 
pozorni tudi na učence, ki so se po dolgih počitnicah vrnili v 
šole in so bili še razigrani. Le-te so s prisotnostjo na kritičnih 
mestih opominjali na nevarnosti, s katerimi se lahko srečajo v 

vsakdanjem prometu. Prometne vsebine smo učitelji vnašali 
tudi v vsakodnevno rutino.
Da šolsko delo ne bi bilo samo pridobivanje znanja iz učbe-
nikov, zvezkov in podobnega, smo na šoli načrtovali različne 
dejavnosti, s katerimi dosegamo (ali poglabljamo) širše učne 
cilje. Tako lahko učenci obiskujejo podaljšano bivanje, jutra-
nje varstvo, številne interesne dejavnosti (šport, pevski zbor, 
gledališke urice, ustvarjanje in kuhanje). 
V mesecu septembru smo poleg omenjenega izvedli nekaj 
dni dejavnosti. Prvošolci so spoznavali vse o sebi. Zaradi vse 
večje uporabe IKT-tehnologije smo z vsemi učenci govorili o 
varni rabi interneta in spoznavali uporabo aplikacije Teams. 
Organizirali smo športni dan s pohodom skozi Doklece, Sla-
pe in nazaj do šole. Konec septembra smo se posvetili tudi 
slovenščini in imeli kulturni dan na to temo. 

Šolsko dogajanje na Ptujski Gori

Sprejem v šolsko skupnost
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V začetku oktobra nas je na športnem dnevu obiskal Lipko iz 
Košarkarske zveze Slovenije in z akcijo Igriva košarka vsem 
otrokom približal košarko. Tega dne smo se seznanili s prvi-
nami atletske abecede, ki so nam jih predstavili gostje iz atlet-
skega kluba. V tednu otroka, ki je letos potekal od 5. do 11. 
oktobra in katerega slogan je bil Odgovor je pogovor, smo se 
tudi mi posvetili pogovorom, igri, prijateljstvu. Prvošolci so bili 
s kratkim kulturnim programom sprejeti v šolsko skupnost. 
Četrtošolci so se preizkusili v obdelavi lesa in izdelali lesen 
avtomobilček. Tretješolci pa so se podali v gozd, kjer so spo-
znavali lepoto jesenskih dreves in jih določali. S četrtošolci 
smo se pridružili nacionalni akciji za večjo varnost pešcev 
Bodi preViden in poslali pisna sporočila svojim znancem, s 
katerimi smo jih opozorili na varnost pešcev v prometu. Obi-
skal nas je policist, s katerim smo opravili sprehod po šolski 
okolici in praktično izvedli nekatere naloge. Ker smo podežel-
ska šola, smo izkoristili jesenski čas, ki nas je bogato obdaril 
s sadovi, ter si pekli kostanje in jabolka. Tik pred počitnicami 
smo se pogovarjali tudi o minljivosti človeka in z učenci obi-
skali pokopališče, kjer smo se spomnili vseh, ki tam počivajo.
V prihajajoče počitnice smo se zazrli z negotovostjo in žal 
smo jih bili primorani podaljšati. Nato so razglasili pandemijo 
covida-19, tako da se nismo vrnili nazaj v šolske klopi, am-
pak smo s ponedeljkom, 9. 11., pričeli z delom na daljavo. 
Iz šolskih prostorov smo se virtualno preselili v domače hiše, 
ki so ponovno postale naše učilnice, telovadnice … Vsa-
kodnevno prinašanje šolskih torb je zamenjalo prižiganje in 
ugašanje računalnikov, tablic in telefonov. Namesto pristne-
ga stika, pogovora na hodnikih ali šepetanja v razredu se je 

vzpostavilo klepetanje in poučevanje preko videosrečanj. A 
kot lahko opažamo, vam, dragi učenci, vse to ni vzelo volje in 
motivacije za opravljanje šolskega dela na daljavo. Vse vaše 
(in starševske) povratne informacije, vsi vaši izdelki kažejo, 
da se resno posvečate šolskemu delu, pa čeprav teče na 
daljavo. Da ste uspešni, ustvarjalni pri delu, pričajo tudi izdelki 
v nadaljevanju. V tem času opravite ogromno dela tudi vi, 
spoštovani starši. S skupnimi močmi skrbimo za otro-
ke in jim poskušamo v danih razmerah pričarati čim bolj 
spodbudno okolje. Iskrena hvala! 
Razglašena pandemija koronavirusa in ukrepi so nam pre-
prečili tudi prenekatero skupno načrtovano aktivnost v kraju, 
z društvi, z vami, starši … Verjamemo, da se bo vrnil čas, ko 
se bomo ponovno povezali in skupaj kaj ustvarili!
Ker se bliža čas praznikov, ko se oziramo nazaj in delamo 
povzetke leta, ki se izteka, je prav, da se zahvalimo za vse 
dobro, kar je bilo. Hvala vsem, ki ste nam stali ob strani in 
nam pomagali, nas spodbujali. Hvala za vse konstruktivne 
kritike in pohvale! 
Prav je tudi, da se zazremo naprej, v prihodnost, v leto, ki 
prihaja, in pomislimo na obljube, zaobljube in želje zase ter za 
bližnje, ki si bodo verjetno letos kar podobne. 
Učenci in kolektiv podružnice Ptujska Gora želimo vsem 
vse dobro! Želimo vam zdrave, doživete praznike, pri-
hajajoče leto pa naj vam prinese še več zdravja, osebne 
sreče in pozitivnega pogleda na svet in prihodnost. In 
v mislih imejte, da je »upanje kot nočno nebo; nikdar ni 
tako temno, da ne bi odkrili kake zvezde« (O. Feuillet).

Barbara Rajh, vodja podružnice Ptujska Gora

Le zdrav učenec se lahko uči 
Naravoslovni dan s tem naslovom smo izpeljali na daljavo. 
20. novembra smo obeležili dan slovenske hrane in spre-
mljajoči tradicionalni slovenski zajtrk, ki je bil letos že deseti 
po vrsti. Izpostavili smo pomen zdrave prehrane. Učenci 

so si na projekciji ogledali različne vsebine o pomenu zaj-
trka, čebelah in hrani. Bili so tudi likovno ustvarjalni, ob 
Slakovi pesmi Čebelar pa so lahko prepevali.

Katja Predikaka, vodja aktiva 1. VIO
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Tradicionalni slovenski zajtrk 

Ko sem se zbudil, sem si najprej umil zobe. Potem sem 
pripravil zajtrk za mamico, atija in zame. Na mizo sem 
pripravil domači kruh, maslo, med in mleko. Ob zajtrku 
smo se pogovarjali o starih časih. Popoldne smo se s 
prijatelji igrali stare igre, kot so se jih igrali otroci v pre-
teklosti.

Leo Gajser, 3. c

Za tradicionalni slovenski zajtrk sem najprej pripravil pogri-
njek. Na mizo sem postavil krožnike, prtičke in desertne 
nože. V skodelicah sem postregel domači čaj. V košarici je 
bil narezan domači kruh. Pripravil sem tudi maslo in med. 
Vsem sem zaželel dober tek.

Rene Kokol, 3. c

Na podružnični šoli Stoperce
Počitnice so hitro, prehitro minile,
misli v naših glavah se zbistrile.
Zazvonil je šolski zvonec
in nas spomnil, 
da počitnic je konec. 

Čas počitnic je minil. Za nami so dnevi počitka, igre in zabave. 
Poletje se je počasi poslovilo. Sončni dnevi se počasi umikajo 
in dajo prostor jesenskim. Jesen je znana po toplih barvah, 
pisani naravi, jesenskih dobrotah, šelestenju listja, vonju vetra 
in dežja. Najbolj pa je znana po začetku novega šolskega leta. 
Takrat so pred nami novi začetki, načrti, izzivi, spoznanja, de-
janja, dogodki in doživetja. 
V novo šolsko leto smo zakorakali 1. septembra; pogumno in 
veselo, predvsem pa z željo in upanjem, da nam ne bo treba 
delati od doma, in upoštevajoč vse ustrezne ukrepe proti širje-
nju virusa, ki nam preprečuje brezskrbno otroštvo. 
Že kar prvi šolski dan smo odgovorno začeli z delom. Imeli 
smo dan dejavnosti in se seznanili z delom. Pripravili smo do-
brodošlico učencem, ki so prišli v prvi razred. Zaželeli smo jim 
veliko uspehov in prijetno počutje na naši šoli.
Delo se je začelo zares. Poleg pouka potekajo na šoli še mno-
ge druge dejavnosti. Učenci prvega in drugega razreda so 
imeli 10. 9. naravoslovni dan z naslovom Vse o meni. Tretje-
šolci in četrtošolci so imeli 17. 9. naravoslovni dan Jaz in digi-
talni svet, kjer so med drugim spoznavali tudi varno uporabo 
interneta. Na športnem dnevu, 23. 9., smo prehodili del Sto-
perške planinske poti. Že naslednjega dne pa so se prvošolci 
in drugošolci seznanjali s prvimi koraki v digitalnem svetu. Za-
radi slabega vremena smo morali odpovedati večer z netopirji. 
Učenci 3. in 4. razreda so 24. 9. pokazali znanje na šolskem 
tekmovanju iz logike. Dosegli so lepe rezultate. Zadnji dan v 
septembru smo posvetili slovenskemu jeziku. 
In že je bil tu mesec oktober. Veselo in pogumno smo prihajali 
v šolo in se veselili novih izzivov. Od 5. do 9. oktobra je bil 

teden otroka. Ta teden smo posvetili prijateljstvu, igri, pa tudi 
resnemu delu. Športni dan smo izvedli na šolskem igrišču, kjer 
smo imeli igre po posameznih postajah. Pridružili so se nam 
Gregor, Dejan in Žiga, predsednik in člana ŠD Stoperce. Poka-
zali so nam, kako se igra tenis, in z nami tudi igrali. Za prijetno 
druženje se jim iz srca zahvaljujemo in si želimo podobnega 
srečanja. V tem tednu je učiteljica Janja pripravila sprejem pr-

Ajda
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vošolcev v skupnost učencev, četrtošolec pa je izdelal avto-
mobilček. Letos je sadno drevje v šolskem sadovnjaku spet 
bogato obrodilo, zato smo poskrbeli za ozimnico in pospravili 
jabolka. Pred prazniki in jesenskim počitnicami smo obiskali 
spominska obeležja, prižgali svečke in se poklonili učiteljici Eli-
zabeti Kukovec. 
Čas hitro teče. Ni kaj, že so bile tu jesenske počitnice, ki pa se 
jih za spremembo nismo preveč veselili, saj nismo vedeli, kako 
bo s poukom po počitnicah. Koronavirus se je ponovno začel 
širiti, zato smo imeli za en teden podaljšane počitnice, nato pa 
ostali doma in začeli z delom od doma. 
Neradi smo se sprijaznili s tem, da smo doma, in »zavihali ro-
kave«. Vemo, da je zdravje pomembno in da je znanje tisto, kar 
bodo mladi nujno potrebovali, da se bodo lažje znašli v življe-
nju. Tako se je začelo pošiljanje nalog in domače ustvarjanje. 
Naši učenci so delo vzeli zelo resno in pridno delajo. Dokaz 
so mnogi izdelki in naloge, ki jih vračajo. Sedaj je malo laž-
je, saj imajo izkušnje od spomladi, ko so se prav tako šolali 
doma. Mnogim dejavnostim in sodelovanju smo se morali v 
tem času odpovedati. Kljub vsemu pa so imeli učenci 20. 11. 
naravoslovni dan z naslovom Le zdrav učenec se lahko uči 
in slovenski tradicionalni zajtrk. Ta dan so izvajali različne de-
javnosti ter spoznavali zdrav način življenja. Pri delu doma pa 
niso sami. Ob strani jim stojijo in pomagajo starši. Zato vam, 
spoštovani starši, iz srca izrekam zahvalo. Vem, da imamo 
isti cilj: spremljati napredek otroka, ga spodbujati in se z 
njim veseliti slehernega uspeha. Vsi želimo otrokom naj-
boljše. S skupnimi močmi in sodelovanjem nam uspeva. 
Otrokom dajemo zgled, prave vrednote in spoštovanje do 
dela in napora. Vem, da ni lahko, da so dnevi včasih dobri, 
včasih pa slabi. A ko vidimo srečen obraz otroka, je po-
plačan ves trud. 
Zima in prazniki že trkajo na vrata. Izdelali bomo okraske doma 
ali v šoli, krasili in skušali preživeti čim lepše praznične dni. Za-
dnji dan pouka v tem letu bo praznično obarvan. Vsi si srčno 

želimo, da bi ga preživeli v šoli. Ko bo vsega tega konec, bomo 
razumeli, kako malo potrebujemo, kako veliko pravzaprav ima-
mo in kako dragoceni so medsebojni odnosi. So trenutki v 
življenju, ko potrebujemo le objem! Brez besed, brez nasvetov 
– le objem, da dobimo občutek zaželenosti. 
Bliža se torej čas radosti, veselja, želja. Čas, ko se ozremo na-
zaj in naprej v prihodnost. Čas, ko se zahvalimo za vsa dobra 
dela in pomoč. Čas za lepe misli in želje. Prepričana sem, da 
imamo letos vsi iste.
Ob tej priložnosti se učenci in učiteljice podružnične šole 
Stoperce zahvaljujemo vsem, ki nas spodbujate in nam 
pomagate. Otroci so naša sreča in naša prihodnost, zato 
je prav, da je njihov lepši jutri naša prva skrb. Učenci in ko-
lektiv podružnične šole Stoperce vam ob bližnjih praznikih 
voščimo vse dobro. Želimo veliko zdravja, sreče, miru, za-
dovoljstva in lepih dni. Naj vam novo leto prinese čim več 
lepih stvari, naj bodo pozabljene vse skrbi. Uspeh naj vam 
povsod sledi, sreča, veselje, ljubezen naj med vami tli.

Milena Širec, vodja podružnične šole Stoperce

Koronavirus



Majšperčan

28 december 2020 | 122

Gal Letonja, 5. b, grafika

Tjaša Leskovar, 5. b

Kaja Adam, 5. b

Matic Korez, 5. b

Ana Žunkovič, 5. b

Pika Poka To sem jaz
Pika Poka sedem pik ima,
prva pika je za srečo, 
druga prinese veselja polno vrečo, 
tretja poskrbi, da zdravi smo vsi, 
četrta ljubezen utrdi, 
peta prijateljstvo deli, 
šesta družino nam varuje, 
sedma uspeh v nebesa kuje. 

Matic Korez, 5. b

To sem jaz … 
Nagajiva in šaljiva, 
radovedna in vsevedna.
Spoznaj me! 
 
To sem jaz … 
Rada rišem, tudi brišem, 
pišem in plešem. 
Spoznaj me! 
 
To sem jaz … 
Spremeniti ne more me nihče, 
naj poskusi, mogoče mu uspe.  
Spoznaj me! 

Julija Skok, 5. b
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Meseca septembra je naša šola ponovno oživela, vrnili so 
se otroški razigran smeh, veselje in nagajivost. Naš kraj 
ob začetku vsakega šolskega leta dobi nek nov zagon, ki 
je povezan z našimi najmlajšimi. Žal pa je zaradi trenutnih 
razmer naša šola ponovno prazna in druženje s sošolci 
ostaja le v lepem spominu.
V šolskem letu 2020/21 prvi razred podružnične šole obi-
skujejo 4 učenci, dve deklici in dva dečka. Tako so se v 
kombiniranem oddelku pridružili trem učencem 2. razreda. 
Teden otroka, ki ga praznujemo od 5. do 9. oktobra, smo 
na naši šoli pričeli s sprejemom prvošolcev v šolsko sku-
pnost. Dogodek smo izpeljali v času podaljšanega bivanja 
in ga obogatili s krajšim kulturnim programom. Učenci 2., 
3. in 4. razreda so prvošolcem najprej zapeli šolsko himno, 
ki je nastala ob 200-letnici pouka v Stopercah. Kulturni 
program smo nadaljevali s šolsko gledališko igro Pod med-
vedovim dežnikom. V vlogi gozdnih živali so se preizkusili 
kar naši učenci od 2. do 4. razreda in se odlično odrezali. 
Ob koncu so bili deležni iskrenega otroškega aplavza. Iz 
igre smo se skupaj nečesa tudi naučili, in sicer sedaj vemo, 
da prijatelja spoznaš v nesreči in da ima le prijazen človek 
lahko veliko prijateljev. Učenci 1. razreda so se morali slav-

nostno zaobljubiti, da se bodo pridno učili, spoštovali šol-
ska pravila, ubogali svoje starše in vse zaposlene na šoli. 
Da na to ne bi pozabili, so prejeli obeske sovic, ki jih bodo 
opominjali na opravljanje domačih nalog in lepo vedenje. 
Učence so tudi letos z darilci razveselile članice Ustvarjalne 
klepetalnice DPD Svoboda Majšperk, za kar se jim iz srca 
zahvaljujemo.                                                   Janja Kitak

V mesecu septembru je v vrtcu vedno živahno in polno 
otroškega smeha. Vsi se veselimo novega vrtčevskega 
šolskega leta, ki je pred nami, saj ponovno skupaj doži-
vljamo prijetne prve vrtčevske trenutke in med igro tkemo 
prijateljske vezi. 
Letošnji začetek vrtčevskega šolskega leta je bil drugačen 
kot sicer, saj je v nas prebujal različne občutke, vprašanja, 
ugibanja. Ob upoštevanju vseh smernic in higienskih pri-
poročil NIJZ izvajamo naše delo tako, da lahko za naše 
otroke pripravimo varno, ljubeče in spodbudno okolje.
S starši smo v času epidemije zelo povezani, saj jih ves 
čas obveščamo o spremembah, vzgojiteljice preko staršev 
otrokom pošiljajo pozdrave in tudi predloge za kakšne za-
nimive dejavnosti, ki jih lahko delajo skupaj.

Na tem mestu bi se rada zahvalila vsem staršem, saj je 
njihova vloga v vrtcu neprecenljiva, še zlasti v tem obdobju, 
ko je skrb za zdravje še povečana. Ne glede na epidemi-
ološko stanje v državi smo še vedno optimistični, prilago-
dljivi in profesionalni. Prepričana sem, da bomo kos vsem 
situacijam, spremembam in novostim, ki bi se morebiti 
pojavile, in da bo pedagoški proces v našem vrtcu tekel 
nemoteno, tako kot smo načrtovali.
Verjamem, da bomo v tem nenavadnem letu drug druge-
mu v oporo v vseh nepredvidenih situacijah. Skupaj z vami 
bomo zmogli ustvariti prijetno ter veselo okolje za vaše – 
naše otroke.

Barbara Vedlin, pomočnica ravnateljice za vrtec

V lanskem šolskem letu smo se vključili v enoletni projekt 
»Trajnostna mobilnost v vrtcih in osnovnih šolah«. S pro-
jektom želimo prispevati k spreminjanju potovalnih navad 
vrtčevskih in osnovnošolskih otrok in njihovih bližnjih ter 
posledično k zmanjševanju motornega prometa v okolici 
vrtca in šole. Na ta način prispevamo k zmanjšanju okolj-
skih obremenitev, k spodbujanju gibanja otrok in s tem h 

krepitvi njihovega zdravja.
S projektom smo nadaljevali v mesecu septembru. V času 
od 14. 9. 2020 do 25. 9. 2020 smo izvajali igro Beli zajček 
in spremljali potovalne navade. Naš cilj je bil, da otrokom 
približamo trajnostne, aktivne oblike prihoda v vrtec in do-
sežemo spremembe potovalnih navad. Otroci so prišli do 
pomembnih ugotovitev in spoznanj. Sprehodi, na katerih 

Sprejem prvošolcev v šolsko skupnost 
podružnične šole Stoperce

VRTEC

Naše dejavnosti v vrtcu 

Projekt Trajnostna mobilnost
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Vsako leto v vrtcu praznujemo prvi jesenski dan, ki ga 
obeležimo s sadnim piknikom. V preteklih letih je piknik 
potekal na vrtčevskem igrišču, kjer so se družili otroci iz 
vseh skupin. V letošnjem letu pa tak način piknika žal ni 
bil izvedljiv, saj se po priporočilu NIJZ skupine otrok ne 
družijo med seboj. Ker pa smo v vrtcu iznajdljivi, smo pi-
knik kljub temu izvedli, tokrat na malo drugačen način. 
Tako smo v sredo, 23. 9. 2020, praznovali Pozdrav jese-
ni. Vzgojiteljice so otrokom v svoji skupini odigrale igrico z 
naslovom Palček Rjavček spoznava barve. Otroci so nato 
palčku pomagali spoznati barve, hkrati pa so spoznali 
različne vrste sadja. Z otroki smo se pogovorili, kakšno 
je neko sadje, kje raste in podobno. Pri tem nam je bil v 

smo opazovali in šteli potnike v avtomobilih in na avtobusni 
postaji, so tudi otroke pripeljali do skupnih misli, da je veli-
ko bolje izbrati javni prevoz, hojo ali kolesarjenje. Ugotovili 
smo, da otroci, ki prihajajo v vrtec peš ali s kolesom, opa-
zijo na svoji poti veliko zanimivih stvari: luže, drevesa, listje, 
rožice. Otroci, ki se pripeljejo z avtomobilom, pa večinoma 
vidijo samo avtomobile in hiše. Spoznali smo, da s skupni-
mi močmi lahko spremenimo potovalne navade, saj so v 
dveh tednih to zelo aktivno izvajali skupaj s starši. 

Z majhnimi koraki v pravo smer lahko s tovrstnimi projek-
ti ozaveščamo ljudi in spreminjamo njihove zakoreninjene 
navade, ki se običajno oblikujejo že v zgodnjem otroštvu. 
Zato je izjemno pomembno, da otroke dovolj zgodaj se-
znanjamo s trajnostno mobilnostjo in njenim pomenom. 

Barbara Vedlin

Metulji na prehodu za pešce (foto: Kaja Valand)

Ježki (foto: Danica Pompe) Muce (foto: Metka Planinc)

Pikapolonice gredo na avtobusno postajo (foto: Doroteja 
Drevenšek) 

Sadni piknik s palčkom Rjavčkom
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pomoč palček. Sledil je sadni piknik, ki je tokrat potekal 
na različnih lokacijah v okolici vrtca. Skupine smo si med 
seboj razporedile prostore tako, da smo zagotovili var-
no razdaljo. Vsaka skupina si je pripravila sadni piknik na 
svojem prostoru in pokušala različne vrste sadja. Poleg 
jabolk, hrušk, grozdja in sliv so otroci pokusili tudi maline, 
borovnice, ananas, avokado, mango in banane. Otroci 
so bili piknika zelo veseli in so ob pokušanju sadja zelo 
uživali.
Kljub temu da je imela vsaka skupina svoj prostor, smo 
lahko drug drugega opazovali in tako dobili občutek, da 
vsi v vrtcu praznujemo skupaj. Da pa bi našo povezanost 
še bolj podkrepili, so otroci ob koncu piknika pobarvali in 
izrezali jesensko sadje, ki je krasilo panoje našega vrtca. 
Čeprav tega dne nismo preživeli vsi skupaj na istem pro-

storu, nam je na koncu uspelo ustvariti skupen izdelek, ki 
kaže na to, da v vrtcu znamo sodelovati in skupaj ustvar-
jati.                                 Kaja Valand, vodja dejavnosti

Teden otroka je projekt Zveze prijateljev mladine Sloveni-
je, ki se začne vsak prvi ponedeljek v mesecu oktobru in 
traja 7 dni. Teden otroka temelji na obeleževanju svetov-
nega dneva otroka, ki ga je leta 1956 priznala Generalna 
skupščina OZN. Mednarodna zveza za varstvo otrok in 
Mednarodni fond za pomoč otrokom UNICEF pa sta od 
leta 1957 skrbela za obeleževanje tega dne (povzeto po 
http://www.zpms.si). Teden otroka vsako leto »praznu-
jemo« tudi v vrtcu. Letošnje vodilo je bilo »Odgovor je 
pogovor«. Veliko smo se pogovarjali, se gibali, ustvarjali, 
poslušali in se sproščali ob igri.
Prebirali smo slikanice, zgodbe in ustvarjali na temo dru-
gačnosti, z otroki smo se pogovarjali o tem, kaj je dru-
gačnost. Igrali smo se elementarne igre: gnilo jajce, kdo 
se boji črnega moža, ptički brez gnezda, ristanc, zvezdi-
ce, zvezdice spremenite se … Izvedli smo igralni dan po 
željah otrok. Uživali smo ob poslušanju glasbene pravljice 
Hruška debeluška, se likovno izražali s kredami in se po-
sladkali s kostanji na kostanjevem pikniku. Obiskala sta 

nas predstavnika Čebelarske zveze Slovenije. Z otroki sta 
se pogovarjala in jim ponudila različne vrste medu, ki so 
ga otroci z veseljem pokusili. V našem vrtcu se vedno, ne 
samo v Tednu otroka, trudimo delovati v korist otrok ter 
jim omogočiti zadovoljno in ustvarjalno otroštvo.

Vodja dejavnosti v Tednu otroka vzgojiteljica
Danica Pompe

Žabice (foto: Branka Vedlin) 

Teden otroka
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Letošnji slogan 10. tradicionalnega slovenskega zajtrka 
se je glasil: »Zajtrk z medom – super dan«. V našem vrt-
cu smo se potrudili, da smo otrokom omogočili zajtrk po 
vseh priporočilih Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano. Otroci so tako za zajtrk dobili mleko, maslo, 
med, črni kruh ter jabolko. Otroci pa niso bili deležni samo 
zdravega zajtrka, temveč so se v skupinah pogovarjali 
tudi o pomenu čebel in likovno ustvarjali na to temo. K 
sodelovanju pa smo povabili tudi starše in otroke, ki so 
doma. Ti so si v domačem okolju skupaj pripravili zajtrk, 
nas pa razveselili s poslanimi fotografijami. 

Barbara Vedlin

Kot že nekaj let imamo tudi letos v vrtcu interesno dejav-
nost Cici planinec. Letos je vključenih 62 otrok iz najstarej-
ših skupin. Z otroki hodimo na pohode, izlete, na plezalno 
steno, se pogovarjamo o gorah, kako se obnašamo in kaj 
vse potrebujejo pravi planinci. Otroci imajo tudi »cici dnev-
nike«, kamor narišejo vtise z izleta, mentorica pa doda kraj 

in datum izleta. Cilji te dejavnosti so predvsem neposredno 
opazovanje narave, njenih prebivalcev, rastlin, veliko giba-
nja v naravi in druženje z vrstniki. Pohodi, izleti se izvajajo 
v vseh letnih časih.
Prvi jesenski pohod smo imeli v drugi polovici oktobra. 
Z otroki smo se pripravili in opremili ter se podali na pot. 

Tradicionalni slovenski zajtrk

Cici planinski pohod

Ježki Metulji
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Stara tisa (Taxus baccata) na Ptujski Gori je razglašena za 
naravni spomenik. Ni nenavadno, da je po raziskovalni pla-
ti pritegnila domačina s Podlož, podpolkovnika Davorina 
Žunkoviča (1858–1940). Ptujska Gora, manjše naselje z 
znamenito baziliko Marije Zavetnice, leži na vrhu razgle-
dnega griča. Zgodovina naselja sega v srednji vek, trg je 
postalo leta 1447. Po ljudskem izročilu naj bi bila tisa zasa-
jena leta 1098, v spomin na križarsko osvoboditev Jeruza-
lema. Raste ob cesti, ki se spušča s trga proti glavni cesti. 
Po hribu rastejo še druge tise, vendar so manjše rasti.
Tisa je iz razreda iglavcev, družine tisovk in rodu Taxus. 
Tise rastejo počasi, so dolgožive in dosežejo višino do štiri-
deset metrov, s premerom debla do štirih metrov. Najnena-
vadnejša je sumatrska tisa s srpasto rumeno-zelenimi listi, 
razmeroma posebna je tudi mehiška. V Sloveniji velja za 
največjo tista nad Solčavo, na Šturmovem hribu pri manjši 
kmetiji Hribarnik. Ker ji je strela odbila vrh, meri v višino 9 
metrov, obseg ima 240 cm. Njeno starost ocenjujejo na 
500–700 let. Je iz vrste navadnih tis (Taxus baccata) in 

je razglašena za naravni spomenik. Najdebelejša sloven-
ska tisa je Jurševa v Logu pri Rušah, ki ima obseg debla 
474 cm. Vse vrste tise vsebujejo zelo strupene alkaloide 
taksane. V vojni poraženi galski kralji so s pomočjo tisinih 
sadežev napravili samomor. Že v pradavnini so jo častili kot 
sveto drevo. Tisov les je trd, žilav, vendar elastičen, zato so 

Manjkali niso niti nahrbtniki, ki so bili dobro založeni. Na-
hrbtnik je bil glavna stvar na pohodu in brez tega res ne 
gre. Kateri od otrok morda res ni vedel, kje je imel kapo ali 
čevlje, vsi pa so vedeli, kje imajo nahrbtnik in kaj je v njem. 
Hodili smo po cesti, gozdu, stranskih poteh, po travniku. 
Malo v hrib in malo po ravnem in pa seveda tudi navzdol. 
Otroci so brez težav premagali pot, ki je bila dolga skoraj 
šest kilometrov. Med hojo smo se pogovarjali, opazovali 
naravo, imeli počitek, kjer smo se okrepčali in tudi zapeli. 

Letošnji pohod je bil malo drugačen. Ne, ker bi sami tako 
želeli, ampak ker je takšna situacija. Tudi mi, mali, se ne 
smemo družiti izven svojega »mehurčka«. Zato smo šli na 
pohod z vsako skupino posebej. Otroci pogrešajo družbo 
vrstnikov in druženje, vendar vedo, da je zdaj virus in se ne 
smemo družiti – tako si predstavljajo. Vsi skupaj pa upa-
mo, da bo tudi to minilo in bomo zopet lahko šli vsi skupaj 
na pohod ali dvodnevni izlet.

Mentorica Vlasta Leskovar

Pikapolonice

DROBCI IZ PRETEKLOSTI

Spoštovani bralci in cenjene bralke! Na tem mestu začenjamo z novo rubriko, ki bo namenjena drobnim zapi-
som iz preteklosti. V zborniku občine Majšperk je resda zbranega veliko gradiva, vendar pa sem prepričana, 
da je marsikatera zgodba, stara pesem, fotografija, izrezek iz starih časopisov ostal pri vas doma ali pa v vaših 
spominih. Rubrika Drobci iz preteklosti je namenjena prav temu – da skupaj zbiramo različno gradivo, ki bo v 
Majšperčanu našlo svoje mesto in tako ostalo ohranjeno za naše potomce. Vabimo vas torej k soustvarjanju 
rubrike. Za prvič nekaj malega o tisi na Ptujski Gori.

Tisa na Ptujski Gori 
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ga že od kamene dobe uporabljali za izdelavo orožja, zlasti 
lokov in kopij in ima tudi vojaško simboliko. 
V času Rimljanov so v Evropi praktično izginili obširni tisovi 
pragozdovi. Pot, ki je v grški in rimski mitologiji vodila v svet 
mrtvih, je bila zasajena s tisami. Tudi v svetu naših predni-
kov je bila pogrebno drevo.
Žensko ime Tisa ponavadi povezujemo s strupenim dre-
vesom, vendar je Tisa tudi reka, predkrščansko slovansko 
ime in izvira iz daljšega Tihoslava ali Tihomira v pomenu 
»tiha, zadržana«. V Sloveniji je okrog dvesto žensk s tem 
imenom.
Če bi držala letnica zasaditve (1098), bi bila tisa na Ptujski 
Gori stara 917 let in potemtakem najstarejša v Sloveniji. V 

Angliji najdemo tise, ki so stare tudi 4000 let. Po strokov-
nem mnenju Zavoda Republike Slovenije, Območne enote 
Maribor, je drevo po zunanjih znakih staro nekaj stoletij. 
Natančnejšo oceno starosti drevesa dajo zaporedna mer-
jenja debeline debla. Tisa na Ptujski Gori je stara največ 
okoli 300 let. Obseg debla tise je v letu 2010 znašal 252 
cm, kar je enako premeru 80 cm. Dopuščamo pa mo-
žnost, da pa so bile po legendi tise zasajene v spomin na 
križarsko osvoboditev Jeruzalema, vendar ne pričujoča. 

Vir: SI ZAMP/1644 Davorin Žunkovič, 1903 – 1933 (fond 
(zbirka)) Stara tisa na Ptujski gori)

Vladimir Kajzovar

O Vladimirju Kajzovarju, ki je pripravil zgornji prispe-
vek, je dr. Vladka Tucovič Sturman zapisala:

Letos je minilo pet let, odkar je po hudi bolezni zaprl svojo 
knjigo življenja naš sokrajan, znani ptujski bibliotekar in ra-
dijski voditelj, slovenist in glasbenik Vladimir Kajzovar (rojen 
1956). 
Poklicni poti je iz pedagoških vod sledil v ptujsko knjižni-
co, kjer je delal v mladinskem oddelku in potujoči knjižnici, 
nazadnje pa v Študijskem oddelku Knjižnice Ivana Potrča 
Ptuj, ki ga je vodil od leta 2006 do 2013. Vmes je dosegel 
naziv bibliotekarski specialist, leta 2003 pa mu je Zveza bi-
bliotekarskih društev Slovenije podelila Čopovo priznanje.
Diplomiral je iz poezije Alojzija Remca, nekdanjega ptuj-
skega župana in odvetnika, katerega življenje in ustvarjalni 
opus je prikazal v monografski publikaciji Alojzij Remec: 
1886–1952 (2008). Plod literarnovednega zanimanja je 
tudi monografija Ingoličeva ptujska leta: med Pohorjem, 
Halozami in Ptujskim poljem (2007). Še v letu svoje smrti je 
v Ptujčanu objavil prikaz življenja in dela slovenjegoriškega 
jezikoslovca in slovaropisca Oroslava Cafa. Med letoma 
2005 in 2011 pa je za rubriko S knjižne police v Štajerskem 

tedniku napisal 291 predstavitev knjižnih novitet.
Kar četrt stoletja je soustvarjal program ptujskega radia, 
poslušalci se še zmeraj spominjajo njegovega žametnega 
in umirjenega glasu, ki je bil odličen za radijski medij. Na 
glasbenem področju je bil neutruden kot kitarist, sodeloval 
je v več bendih. 
V zadnjih letih je spokojnost in navdih za življenje z družino 
v tesnem stiku z naravo našel v Budnem, zaselku na vrhu 
haloškega griča na Jelovicah v Majšperku. Z ženo Marti-
no sta se preselila v njeno obnovljeno domačijo, ki stoji v 
zavetju mogočne lipe in se razgleduje proti Donački gori in 
Boču. Začela sta sonaravno vrtnariti, sadjariti in še zlasti – 
čebelariti. O njunem doživljanju domačih krajev je še zme-
raj mogoče brati v Martininem občutenem spletnem dnev-
niku Haloze – življenje v Budnem.
Vlado se je v zadnjem obdobju tudi domoznansko vračal 
domov. V njegovem računalniku sta ostali neobjavljeni be-
sedili o primorski učiteljski družini Pavletič, ki je pregnana 
zaradi fašizma svoj drugi dom našla v Majšperku in na Ptu-
ju, in mogočnem drevesu – tisi, ki zavarovana kot naravni 
spomenik kraljuje na Ptujski Gori. 
Od njega smo se poslovili na vetroven in zadnji še presene-
tljivo topel jesenski dan na pokopališču v Majšperku. Bilo 
je, kot da se je od človeka, ki je v poslednjem času našel 
zavetje v njenem objemu pod domačo lipo, z naslednjim 
deževnim dnem poslovila tudi narava. Na najvišjo knjižno 
polico je za vedno postavila njegovo dokončno izpisano in 
prebrano življenjsko knjigo.

Vladka Tucovič Sturman

V oktobrski številki revije Majšperčan se je v članek 
Sprejem zlatih maturantov prikradla napaka. Prejem-
nica priznanja za zlate maturante je Urška Ferlež in 
ne Julija Ferlež, kot je bilo pomotoma napisano. Za 
nastalo napako se opravičujemo.
Uredništvo Majšperčana
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V oktobrski številki Majšperčana so bili predstavljeni zlati 
maturanti in diamantna maturantka naše občine, ki jih je 
sprejela in jim ob njihovem življenjskem uspehu čestitala 
gospa županja dr. Darinka Fakin. Kar trije od štirih zlatih oz. 
diamantnih maturantov naše občine so zaključili izobraže-
vanje na Biotehniški šoli Ptuj (Šolski center Ptuj). Izjemno 
generacijo zastopajo diamantna maturantka Lea Žunkovič 
ter zlata maturanta Mihaela Drofenik in Mihael Korez.
Za takšen uspeh na maturi nista potrebna le znanje in sre-
ča, temveč je takšen uspeh večinoma odraz vzgoje; vzgoje 
za odgovornost, za delovne navade, samostojnost, tradi-
cionalne vrednote domačega okolja in skrbi za ohranjanje 
okolja. Vse to še kako velja za naše uspešne maturante, 
zdaj že študente. 
S ponosom in v imenu Biotehniške šole prilagam slike s 
sprejema pri ptujski županji ter sprejema diamantnih ma-
turantov pri predsedniku države. Iskrene čestitke in srečno 
na vaši nadaljnji poti!

Konec septembra, 28. 9. 2020, je ptujska županja Nuška 
Gajšek v mestni hiši pripravila sprejem za vse zlate matu-
rante, ki so obiskovali srednje šole na Ptuju.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in ministrica 
za izobraževanje, znanost in šport, prof. dr. Simona Ku-
stec sta v soboto, 3. oktobra 2020, ob 12. uri gostila tra-
dicionalni sprejem za maturante, ki so na poklicni, splošni 
in mednarodni maturi 2020 dosegli vse možne točke. V 
Sloveniji je bilo na letošnji maturi 133 diamantnih maturan-
tov. Med diamantne maturante sta se uvrstili tudi dijakinji 
Biotehniške šole Ptuj, Lea Žunkovič in Lea Kaisersberger. 

Dominika Slanič Fakin, dipl. inž. zootehnike,
učiteljica strokovnih modulov na Biotehniški šoli Ptuj

Še o sprejemu naših uspešnih maturantov

Na sprejemu pri predsedniku Borutu Pahorju in ministrici 
prof. dr. Simoni Kustec

Sedem zlatih maturantov Biotehniške šole ŠC Ptuj z v. d. 
ravnateljice mag. Gabrijelo Plateis 

V začetku prihodnjega leta bomo začeli s postopkom 
tretjih sprememb Občinskega prostorskega načrta ob-
čine Majšperk. Po dosedanjih izkušnjah traja celoten 
postopek od zbiranja ponudb pa do končnih pozitivnih 
mnenj vseh nosilcev urejanja prostora (večinoma so to 
ministrstva in njihovi organi) več let. Z novim Zakonom 
o urejanju prostora so zahtevane še dodatne faze po-
stopka, zato predvidevamo, da celoten postopek tre-
tjih sprememb OPN ne bo krajši.
Občina Majšperk spreminja namensko rabo zemljišč 
v zasebni lasti izključno na predlog oziroma pobudo 
lastnika. Za vse predlagatelje v občini Majšperk so po-

bude brezplačne. 
Žal so zakonske omejitve sprememb namenske rabe 
stroge, zato nosilci urejanja prostora pozitivno mnenje 
za spremembo namenske rabe prostora, ki se ne na-
haja v naselju, podajo izjemoma. Prav tako Ministrstvo 
za kmetijstvo le izjemoma izda pozitivno mnenje za ši-
ritev stavbnega zemljišča na kmetijsko površino brez 
ekvivalentnega vračila stavbnega zemljišča v kmetij-
sko.
V skladu z zakonom niso možne spremembe, kot 
so sprememba namembnosti rabe prostora za nova 
gradbena območja izven naselij (izjema so širitve že 

Zbiranje ponudb za tretje spremembe in 
dopolnitev OPN Majšperk 
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Zasvojenost se v sodobni družbi pojavlja v vse bolj raznolikih 
oblikah, vsem pa je skupno, da prizadenejo vsa področja 
človekovega življenja: telesno in duševno zdravje, družinske 
odnose in odnose z okolico ter socialni in ekonomski polo-
žaj človeka. 

Za preprečevanje zasvojenosti lahko največ naredimo s pre-
ventivo, ki se začne že v družinskem okolju. Družina je po-
memben varovalni dejavnik, ki lahko pomaga preprečevati 
rizično vedenje mladih. Mladi se bodo vedno rizično vedli, 
naloga staršev in tistih, ki delamo z mladimi, pa je, da jih za-
ščitimo pred trajno škodo. V družinskem okolju lahko največ 
storimo s tem, da vzpostavimo in krepimo občutek varnosti, 
zaupanja in topline v odnosu med starši in otroki, smo do-
sledni pri postavljanju meja in skrbimo za dobro organizacijo 
družinskega življenja. 

Zelo pomembno je tudi, da kot starši zavzamemo jasno sta-
lišče, da uživanja tako alkohola kot nedovoljenih drog ne 
toleriramo. Opažamo, da so mladi pa tudi njihovi starši pre-
cej nekritični do uživanja marihuane, k čemur prispevajo tudi 
informacije o zdravilnosti konoplje. Slednje sicer drži, vendar 
je treba ločiti med zlorabo marihuane in uporabo marihuane 
v zdravstvene namene. Mladostniki marihuane ne uživajo v 
zdravstvene namene, pač pa jo zlorabljajo oziroma želijo z 
njo izzvati spremembe počutja. 

Ko stvari že uidejo izpod nadzora, je treba poiskati strokov-
no pomoč. Zasvojenost je rešljiva, terja pa veliko pripravlje-
nosti, vztrajnosti in predanosti tako zasvojenega kot njego-
vih bližnjih, da se vzorci vedenja spremenijo.

V društvu Ars Vitae se trudimo zagotavljati celostno obrav-
navo zasvojenim in njihovim svojcem. Poleg individualnih 
obravnav imamo tudi skupino za samopomoč za starše in 
svojce, izvajamo svetovalno delo z družinami, program Kre-
pitev družin, preventivna predavanja za starše ter preven-
tivne delavnice za osnovnošolce in srednješolce. V okviru 
programa deluje tudi točka za testiranje psihoaktivnih snovi, 
kamor je mogoče anonimno prinesti vzorec psihoaktivne 
snovi v testiranje, da bi tako zmanjšali škodo zaradi uživanja 
nedovoljenih drog.

Trenutna družbena situacija, ki je povezana z epidemijo ko-
ronavirusa, prinaša nove stiske, ki so lahko povod za zlora-

bo različnih substanc in razvoj zasvojenosti. Vsi, ki opaža-
te, da izgubljate nadzor in v tem času večkrat posegate po 
alkoholu in drugih psihoaktivnih snoveh, da (u)blažite svoje 
stiske, ali če to opažate pri svojih bližnjih, se lahko obrnete 
na nas. 

Na voljo smo vam vsak delovni dan:
•	 ponedeljek,	torek,	četrtek:	8.00–14.00
•	 sreda:	8.00–17.00
•	 petek:	8.00–13.00	

Nahajamo se na Trstenjakovi 5a, 2250 Ptuj. Dosegljivi smo 
tudi na telefonskih številkah 031 519 902, 070 996 120 in 
070 478 804 in na elektronski pošti: mostovi@arsvitae.si in 
mostovi.preventiva@arsvitae.si

Časi, ko z veliko mero negotovosti zremo v prihodnost, so 
hkrati tudi priložnost, da pozornost iz hektičnega sveta pre-
usmerimo na tisto, kar resnično šteje in hkrati varuje pred 
zasvojenostjo: kakovostno preživet čas z bližnjimi in pristne 
družinske odnose. Ustavimo se, posvetimo se drug druge-
mu in bodimo hvaležni za stvari, ki jih sicer jemljemo kot 
samoumevne. Ob tem ne pozabimo tudi na ljudi v stiski, ki 
zdaj bolj kot kadarkoli prej potrebujejo našo pomoč in spod-
budo.           

                             Irena Rojko, PolonaToplak

ZDRAVJE

November – mesec preprečevanja zasvojenosti 

obstoječih območij) ali izvzemi zazidljivih parcel oziro-
ma delov parcel znotraj območja naselij.
Če imate predlog za spremembo namenske rabe, vas 
vabimo, da podate pobudo na predpisanem obrazcu, 
ki ga najdete na naši spletni strani: https://www.maj-
sperk.si/podatkiobrazca/6205. Pobudo lahko oddate 
elektronsko ali fizično na naš naslov: Občina Majšperk, 
Majšperk 39, 2322 Majšperk. Občina Majšperk bo 

pobude sprejemala do konca meseca februarja 2021 
oziroma najkasneje do podaje prvih mnenj nosilcev 
urejanja prostora. Po tem roku novih pobud pri tretjih 
spremembah OPN Majšperk ne bo možno več upo-
števati.

Dr. Darinka Fakin, županja
Matic Šinkovec, direktor
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Rak je v Sloveniji velik zdravstveni, družbeni in ekonom-
ski problem. Podatki kažejo, da je v Sloveniji rak debele-
ga črevesa in danke med 5 najpogostejšimi raki pri obeh 
spolih skupaj. Za rakom debelega črevesa in danke vsako 
leto povprečno zboli več kot 1300 ljudi. S presejalnim pro-
gramom Svit zmanjšujemo število na novo zbolelih ljudi, saj 
lahko z odkritjem in odstranitvijo predrakavih sprememb 
preprečimo razvoj raka na debelem črevesu in danki. Opu-
ščanje udeležbe v programu Svit ima lahko resne posledi-
ce za zdravje posameznika.

Od leta 2011 v Registru raka Republike Slovenije beleži-
jo občuten padec novih primerov raka debelega črevesa 
in danke. Med vsemi novoodkritimi raki v Sloveniji se je 
med letoma 2007 in 2017 rak debelega črevesa in dan-
ke po pogostosti pomaknil z drugega na peto mesto, k 
čemur pomembno prispeva odstranjevanje predrakavih 
sprememb na kolonoskopijah v programu Svit. Ključni cilj 
presejalnega programa je prekinitev trenda naraščanja no-
vih primerov raka debelega črevesa in danke ter celo manj 
novih rakov med vsemi prebivalci Slovenije, ne le med ude-
leženci tega programa. 

Program Svit vključuje moške in ženske v starosti od 50 
do 74 let, ki so v program vabljeni po vnaprej določenem 
načrtu v obdobju dveh let. Sodelovanje v programu je za 
tiste prebivalce Slovenije, ki so v ciljni populaciji in imajo 
urejeno obvezno zdravstveno zavarovanje, brezplačno, saj 
stroške programa nosi Zavod za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije. Mnogi, ki imajo zgodnjo obliko te bolezni, se je 
sploh ne zavedajo, ker se bolezen dolgo razvija brez oči-
tnih bolezenskih znakov. Rak na debelem črevesu in dan-
ki se večinoma razvije iz predrakavih sprememb na steni 
črevesa – polipov. Če polipe odkrijemo in jih pravočasno 
odstranimo, lahko to obliko raka preprečimo. Bolezen je 
namreč v začetni fazi povsem ozdravljiva, človek pa ohrani 
kvaliteto življenja.

Kot osnovno metodo odkrivanja sprememb debelega čre-
vesa in danke v programu SVIT uporabljamo test na prikri-
to krvavitev, s katerim se ugotavlja prisotnost krvi v blatu, ki 
s prostim očesom (še) ni vidna. Po podpisani izjavi o pro-
stovoljnem sodelovanju oseba na dom prejme komplet za 
odvzem vzorcev blata. Oba uporabljena tulca z odvzetima 
vzorcema pošlje na že natisnjeni naslov centralnega labo-
ratorija programa SVIT. Če je izvid pozitiven, jo napotijo na 
kolonoskopijo, ki je najzanesljivejša metoda za odkrivanje 
bolezenskih sprememb na debelem črevesu in danki. 

Delovanje programa Svit v času razglašene epidemije 
Program Svit kljub spreminjajoči se epidemiološki situaciji 
zaradi covida-19 še naprej deluje. Sodelovanje v programu 
Svit je varno za vse, ki so vključeni v njegovo izvajanje. Pri 
vabljenju in oddaji vzorcev blata posamezniki nimajo stika 

z drugimi osebami. Če je oseba nato vabljena na kolono-
skopijo, se pregleda lahko udeleži, le če nima povišane 
temperature ali znakov okužbe zgornjih dihal. Pri pregledu 
se uporablja vsa potrebna varovalna oprema.

Program Svit v zdravstveni regiji Maribor
V prvi polovici leta 2020 se je na povabilo v program Svit 
v zdravstveni regiji Maribor odzvalo 61,11 % ljudi, kar je 
pod republiškim povprečjem, ki je 63,30 %. Pri tem je bila 
odzivnost višja pri ženskah (66,45%) kot pri moških (53,58 
%). V naši občini se je odzvalo 60,61 % vabljenih v pro-
gram Svit, od tega 51,28 % moških in 69,05 % žensk. 
Ta podatek je skoraj enak povprečju v regiji z najnižjo od-
zivnostjo. Zato znova vabimo vse občane, da se na po-
vabilo odzovejo v večjem številu. Gre za zelo enostaven 
postopek, ki je brezplačen in v pomoč vsem nam. 

Z udeležbo v programu Svit naredimo veliko za svoje zdravje 
in kakovost življenja, obenem pa posredno pripomoremo k 
vzdržnosti in racionalizaciji stroškov zdravstvenega sistema. 

O vseh morebitnih spremembah in novostih/dogodkih gle-
de delovanja programa Svit je na razpolago spletna stran 
https://www.program-svit.si/za-uporabnike/aktualno/ob-
vestila-in-dogodki/.
 
Pripravili: Milan Stojanović, Marija Hanželj, Aljaž Brlek 

(NIJZ – Območna enota Maribor)

Presejalni program Svit – 
lahko vam reši življenje 

Vir: spletna stran programa Svit
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Zveza društev diabetikov Slovenije je ob letošnjem sve-
tovnem dnevu sladkorne bolezni (14. november) pripravila 
prispevek o tem, kdo je ključna oseba za bolnika s slad-
korno boleznijo. To je po njihovem prepričanju medicinska 
sestra. Več o njej in njeni vlogi oziroma nalogah so zapisali 
v spodnjem sestavku. 

Medicinske sestre in sladkorna bolezen

Tema svetovnega dneva sladkorne bolezni 2020 je Medi-
cinske sestre in sladkorna bolezen. Cilj kampanje je pove-
čati ozaveščanje o ključni vlogi medicinskih sester pri pod-
pori osebam, ki živijo s sladkorno boleznijo.

Po podatkih Svetovne zdravstvene organizacije (WHO 
– https://www.who.int/publications-detail/nursing-re-
port-2020): 
•	 medicinske	sestre	predstavljajo	59	%	zdravstvenih	de-

lavcev; 
•	 svetovno	negovalno	delovno	silo	predstavlja	27,9	mili-

jona oseb, od tega je 19,3 milijona poklicnih medicin-
skih sester; 

•	 je	 v	 letu	2018	na	globalni	 ravni	manjkalo	5,9	milijona	
medicinskih	sester,	od	tega	89	%	v	državah	z	nizkim	in	
srednjim dohodkom. 

Število usposobljenih in zaposlenih medicinskih sester bi 
moralo	naraščati	za	8	%	letno,	da	bi	do	leta	2030	prema-
gali zaskrbljujoče pomanjkanje oseb v tem poklicu. 

Svetovna zdravstvena organizacija ocenjuje, da bi morala 
skupna naložba, ki bi bila potrebna za dosego ciljev soci-
alnega razvoja do leta 2030, znašati 3,9 bilijona ameriških 
dolarjev	 (oz.	pribl.	3,38	bilijona	evrov),	od	tega	bi	moralo	
biti	40	%	namenjenih	plačilu	zdravstvene	delovne	sile.	

Naložbe v zdravstveno delovno silo lahko vplivajo tudi na 
razvojne cilje, ki vključujejo izkoreninjenje revščine, zago-
tavljanje vključujočega in pravičnega izobraževanja, dose-
ganje enakosti spolov z zaposlovanjem in opolnomočenje 
žensk, pa tudi spodbujanje dostojnega dela ter trajnostne 
in vključujoče gospodarske rasti. 

Mednarodna federacija diabetikov (IDF) se obrača nepo-
sredno na politične odločevalce in medicinske sestre ter 
odpira razpravo o ukrepih, ki jih lahko sprejmejo, da bodo 
zdravstveni delavci kar najbolje pripravljeni podpreti ljudi, ki 
živijo s sladkorno boleznijo, in sicer predvsem s pomočjo 
boljšega izobraževanja in povečanega financiranja. 

Svetovni dan sladkorne 
bolezni 

Sodobna oskrba starejših je projekt, namenjen osebam, 
starim 65 let ali več, ki so zaradi posledic bolezni, staro-
stne oslabelosti, poškodb, invalidnosti ter pomanjkanja ali 
izgube intelektualnih sposobnosti pri opravljanju osnovnih 
in podpornih dnevnih opravil daljše obdobje odvisne od 
pomoči drugih oseb. Projekt traja do 30. junija 2022.

Storitve, ki jih izvajajo strokovni delavci (zdravstveni tehniki, 
bolničarji negovalci, fizioterapevti, delovni terapevti, psiho-
log in dietetik), so naslednje:

•	 nove	storitve	v	skupnosti,
•	 nove	storitve	za	ohranjanje	in	izboljšanje	samostojnosti,
•	 krepitev	avtonomije	posameznika,
•	 centralna	priprava	zdravil.

Storitve so v času trajanja projekta brezplačne. Za po-
trebe projekta je v Zdravstvenem domu Ptuj vzpostavljena 
vstopno informacijska točka (VIT). Vlogo, ki je na voljo na 
spletni strani projekta www.sos-ptuj.si, na VIT-točki in pri 

drugih partnerjih v projektu, lahko oddate osebno na VIT-
-točki, po navadni ali elektronski pošti. 
Naslov: Zdravstveni dom Ptuj, VIT,
Potrčeva cesta 19a, 2250 Ptuj
E-naslov: vit@sos-ptuj.si

V projektu Sodobna oskrba starejših sodelujemo štirje 
partnerji: Dom upokojencev Ptuj, Zdravstveni dom Ptuj, 
Center za socialno delo Spodnje Podravje in Lekarne Ptuj. 
Projekt financirata Evropska unija iz Evropskega socialne-
ga sklada in Republika Slovenija. Skupna vrednost projek-
ta znaša 2.633.289,57 evrov. Dodatne informacije dobite 
na spletni strani www.sos-ptuj.si in po telefonu na številki 
02 787 16 86.

Ekipa Sodobne oskrbe starejših vam ob prihajajočih pra-
znikih želi, da praznični čas preživite s svojimi najdražjimi, 
v novem letu 2021 pa predvsem veliko zdravja, optimizma 
in sreče.

Andreja Potočnik, strokovni vodja projekta

Sodobna oskrba starejših
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Medicinske sestre osebam s sladkorno boleznijo omo-
gočajo boljše življenje
 
Medicinske sestre so pomemben del skupnosti, saj opra-
vljajo izjemno delo in podpirajo ljudi, ki imajo najrazličnejše 
zdravstvene težave. Tudi ljudje, ki živijo s sladkorno bole-
znijo ali pa jim grozi razvoj te bolezni, potrebujejo njihovo 
podporo. 

Ljudje, ki živijo s sladkorno boleznijo, se soočajo s številni-
mi izzivi. Izobraževanje medicinskih sester je zato ključne-
ga pomena, saj se tako opremijo z znanjem in s tem po-
magajo bolnikom. Mednarodna federacija diabetikov želi 
medicinskim sestram olajšati dostop do priložnosti, da se 
naučijo več o sladkorni bolezni in da lahko bolje pomagajo 
ljudem s težavami zaradi sladkorne bolezni. 

Oktobra je bil na spletni strani Mednarodne federacije di-
abetikov na voljo spletni tečaj za medicinske sestre, s po-
močjo katerega so lahko ocenile, kaj vedo o sladkorni bo-
lezni, ter izboljšale svoje znanje in razumevanje te bolezni.
 

Medicinske sestre spreminjajo pogled na sladkorno 
bolezen

Ker število oseb s sladkorno boleznijo po svetu še naprej 
narašča, postaja vloga zdravstvenega osebja in medicin-
skih sester, ki pomagajo osebam s sladkorno boleznijo, 
čedalje bolj pomembna pri obvladovanju vpliva sladkorne 
bolezni na posameznika. Medicinske sestre so pogosto 
prvi in včasih edini zdravstveni delavec, s katerim sodeluje 
posameznik, zato je kakovost njihove začetne ocene, nege 
in zdravljenja izredno pomembna. 

Medicinske sestre so ključne: 
•	 pri	zgodnji	diagnozi	sladkorne	bolezni,	kar	zagotovi	ta-

kojšnje zdravljenje; 
•	 pri	zagotavljanju	usposabljanja	za	(samo)vodenje	in	za	

psihološko podporo ljudem s sladkorno boleznijo, da 
se preprečijo zapleti;

•	 pri	odpravljanju	dejavnikov	tveganja	za	razvoj	sladkorne	
bolezni tipa 2, da se prepreči njen nastanek. 

Še vedno obstaja velika potreba po izdatnejšem izobraže-
vanju in financiranju, da bi medicinske sestre po vsem sve-
tu opremili s spretnostmi in znanjem za podporo ljudem, ki 
že živijo s sladkorno boleznijo, in tistim, ki jim grozi razvoj 
sladkorne bolezni tipa 2. 

Zato morajo izvajalci zdravstvenih storitev in vlade prepo-
znati pomen vlaganja v izobraževanje in usposabljanje. S 
pravilnim strokovnim znanjem lahko medicinske sestre iz-
boljšajo težave pri ljudeh, ki živijo s sladkorno boleznijo. 
Mednarodna federacija diabetikov bo v imenu oseb, ki 
živijo s sladkorno boleznijo, in njihovih bližnjih pozvala k 
ukrepanju, s katerim bo od nacionalnih vlad zahtevala, da 
priznajo pomembnost vloge in medicinskim sestram po-
magajo pri oskrbovanju oseb s sladkorno boleznijo. 

Zveza društev diabetikov Slovenije 

Letošnja počastitev dneva sladkorne bolezni je v Slove-
niji potekala od 9. do 15. novembra, in sicer z osvetlitvijo 
objektov, skulptur, spomenikov in ulic. V občini Majšperk 
smo se odločili, da bomo v ta namen osvetlili naše skulp-
ture. Tako so moder sij dobile skulpture Branik upanja pri 
KPC-ju v Majšperku, Omre v parku na Bregu in Stope pri 
domu krajanov v Stopercah (str. 2). 

Nataša Letonja

Obarvani v modro 

Vir: pixabay.com

Vir: www.nasa-lekarna.si



Majšperčan

40 december 2020 | 122

Previsoka in razraščena vegetacija ob javnih cestah pred-
stavlja oviro, prav tako pa ogroža varnost udeležencev v 
cestnem prometu – tako pešcev kot kolesarjev, predvsem 
pa voznikov.

Zakonodajalec je s ciljem zagotovitve varne uporabe javne 
ceste za vse udeležence v prometu in preglednosti občin-
ske ceste v 98. členu (Uradni list RS, št. 109/10, 48/12, 
36/14 – odl. US, 46/15 in 10/18; v nadaljevanju: ZCes-
1) jasno določil: »V območju nivojskega križišča občinskih 
cest, križišča občinske ceste z železniško progo (pregle-
dnostni prostor) ali v območju cestnih priključkov na občin-
sko cesto (pregledno polje) ter na notranjih straneh cestnih 
krivin (pregledna berma) ni dovoljeno vzpostaviti kakršne-
koli vegetacije ali postaviti objektov, naprav in drugih pred-
metov ter storiti karkoli drugega, kar bi oviralo preglednost 
cest, križišča ali priključka.«

Skladno z navedenim ter drugimi zakonskimi in podzakon-
skimi določbami prepovedi ogrožanja varne uporabe javne 
ceste in zahtevami glede varnosti vseh udeležencev v pro-
metu pomeni, da:

•	 je	 prepovedano	postavljati	 ograje,	 zasaditi	 živo	mejo,	
drevje, trte ali druge visoke nasade ali poljščine, ki bi 
ovirali preglednost ceste;

•	 zaradi	preglednosti	višina	 rastlin	ne	sme	presegati	75	
cm od nivoja vozišča;

•	 mora	 biti	 drevje	 ali	 grmičevje,	 ki	 raste	 ob	 omenjenih	
cestah, obrezano tako, da je prosta višina nad cesto 
najmanj 4,5 m (prosti profil ceste);

•	 mora	biti	po	širini	grmičevje	ali	drevje	obrezano	najmanj	
do zunanjega roba bankine.

Interes občine ter vseh občanov oziroma uporabnikov jav-
nih cest je, da so te normalno prevozne in da na njih ni 
elementov, ki bi ogrožali ali bili nevarni za vse udeležence 
v prometu, ter da je možno normalno vzdrževanje cest. 
Višji posevki tik ob cestišču zmanjšujejo vidljivost in pregle-
dnost na vozišču (drevesa, grmovnice, višje poljščine, npr. 
koruza), saj z vejami segajo v prosti profil ceste ali zračni 
prostor ceste (7 m). Iz takih primerov je razvidno, da se 
občani ne zavedajo dovolj svojih odgovornosti. Lastniki ze-
mljišč morajo namreč skrbeti za varovalni pas, v katerem 
se razrašča vegetacija iz stavbnih in kmetijskih zemljišč v 
zračni prostor javnih cest, saj to zelo vpliva na varno odvi-
janje cestnega prometa. Občane zatorej opozarjamo, naj 
redno obrezujejo zasaditve v okolici cest in poti. Za ve-
getacijo je treba skrbeti celo leto in tako zagotavljati mini-
malno polje preglednosti. Ustrezna ureditev pa poleg večje 
varnosti vseh udeležencev v prometu prispeva tudi k bolj 
urejenemu in lepšemu videzu naših naselij.

Občinski inšpektorat 
Skupna občinska uprava občin v Spodnjem Podravju 

OKOLJE

Poskrbimo za vegetacijo ob nekategoriziranih in 
kategoriziranih javnih cestah 
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Spoštovani uporabniki storitev ravnanja z odpadki, obve-
ščamo vas, da bomo v letu 2021 uvedli ločeno zbiranja 
stekla po sistemu »od vrat do vrat«. To pomeni, da bo-
ste v uporabo dobili posodo (120 L) za zbiranje stekla, pri 
čemer tovrstnih odpadkov ne bo več treba voziti na odda-
ljene ekološke otoke. Le-ti se bodo ukinili.
Posodo zelene barve z belim pokrovom in napisom STE-
KLO vam bodo skupaj z navodili za ločevanje predali zapo-
sleni našega podjetja. Če vas ob obisku naših zaposlenih 
ne bo doma, vam bodo posodo nastavili na varno mesto.
Odvoz stekla bo potekal s prevzemnega mesta (to je me-
sto, kamor že danes za odvoz nastavljate ostale posode in 
vrečke). Odvoz bo potekal šestkrat letno, po urniku odvo-
za odpadkov za leto 2021. Dnevi odvoza so na urniku za 
leto 2021 označeni z zelenim kvadratkom.
Pri večstanovanjskih objektih (bloki …) ostaja sistem 
nespremenjen, prav tako na skupnih prevzemnih me-
stih, ki so že opremljena s posodo za steklo. Če vaše 

skupno odjemno mesto, kamor vozite odpadke, nima po-
sode za steklo, jo bomo dodatno namestili.

V POSODO ZA STEKLO ODLAGAMO:
- steklenice pijač in jedi, začimb, zdravil
- kozarce za vlaganje brez pokrovov
- drugo stekleno embalažo
- druge votle steklenice brez zamaškov

V POSODO ZA STEKLO NE ODLAGAMO:
- okenskega stekla, ogledal, keramike
- žarnic, avtomobilskega stekla
- steklenic iz umetnih snovi
- drugih vrst odpadkov

Prosimo za dosledno ločevanje vseh odpadkov po navo-
dilih, ki jih najdete tudi na naši spletni strani https://cisto-
mesto.si/2019/04/01/zlozenka-za-locevanje-odpadkov/.

Novosti na področju zbiranja odpadkov v zbirnih centrih 
Obveščamo vas, da z letom 2021 ni več možno brezplačno oddajanje odpadkov v CERO Gajke za 
naše uporabnike. V ta namen smo spremenili in povečali razpoložljivost zbirnih centrov v upravljanju 
podjetja ČM Ptuj, kamor lahko pripeljete in brezplačno oddate odpadke, ki spadajo v okvir zbiranja 
gospodarske javne službe.
Vabimo vas, da v letu 2021 odpadke pripeljete v vam najbližji zbirni center glede na odpiralni čas in 
lokacijo.

Zbirni center Majšperk
Lokacija: pri čistilni napravi Majšperk (glej zemljevid lokacij na: https://cistomesto.si/zbirni-centri/) 

Dan Letni odpiralni čas
(april–oktober)

Zimski odpiralni čas
(november–marec)

OPOMBE

Torek in petek 11:00–18:00 9:30–16:30 Vsak torek in petek razen praznikov

Sobota 8:00–11:00 8:00–11:00 Dve soboti v mesecu – glej koledar odvoza

*Točni datumi odprtja zbirnih centrov bodo objavljeni na naši spletni strani ter v urnikih odvozov za leto 2021 – glej moder 
kvadratek na koledarju:

Zbirni center Kidričevo
Lokacija: Njiverce, cesta za Talum (glej zemljevid lokacij na: https://cistomesto.si/zbirni-centri/) 

Dan Letni odpiralni čas
(april–oktober)

Zimski odpiralni čas
(november–marec)

OPOMBE

Torek, sreda, četrtek 11:00–18:00 9:30–16:30 Vsak torek, sreda in četrtek razen praznikov

Sobota 8:00–13:00 8:00–13:00 Vse sobote v mesecu – glej koledar odvoza

Odpiralni čas in lokacije naših zbirnih centrov najdete na https://cistomesto.si/zbirni-centri/. 
Za vse dodatne informacije v zvezi z ločevanjem in zbiranjem odpadkov smo vam na voljo na tel.št.: 02 780 90 20 ali po 
e-pošti info@cistomesto.si.

Vaš zbiralec odpadkov ČISTO MESTO PTUJ

Obvestilo o novem načinu zbiranja stekla in 
sprememba odpiralnega časa zbirnih centrov 

ZC
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ROK ZA ODDAJO ČLANKOV 
Vse bralke in bralce obveščamo, da bo naslednja redna 
številka Majšperčana izšla pred veliko nočjo, zato je 
treba članke oddati najkasneje do srede, 10. marca 
2021, in sicer na e-naslov glasilo.majspercan@gmail.
com. Člankom pripnite 2 kvalitetni fotografiji. Uredništvo 
si pridržuje pravico do tega, da nekvalitetnih fotografij ne 
objavi. Veselimo se vašega sodelovanja.

Spoštovane občanke in občani,
želimo vam mirne,

vesele božične praznike,
obilo zdravja, sreče in ljubezni
ter veliko osebnih in poslovnih

uspehov v letu 2021.

Občinski odbor SLS Majšperk

Spoštovane občanke in občani!

Želimo vam vesele božične praznike,
veliko uspehov in zdravja v letu 2021.

OO DeSUS Majšperk

Vsem občankam in občanom želimo 
blagoslovljene božične praznike ter miru, 
zdravja in potrpežljivosti v letu, ki prihaja.

Nova Slovenija

V letošnjem letu smo zaradi epidemije koronavirusa in sprejetih ukrepov 
o omejitvi gibanja ljudi primorani prilagoditi tradicijo raznašanja gasilskih 
koledarjev in osebnih novoletnih voščil občanom.

Ne glede na situacijo vam bomo dostavili koledar v skladu s 
preventivnimi ukrepi. Za pomoč občankam in občanom smo vedno 
pripravljeni in se ustrezno odzovemo.

Želimo vam vesele božične praznike, v letu 2021 pa predvsem miru, 
sreče in solidarnosti. 

Srečno, zdravo in varno novo leto 2021! 

www.vargas-al.si

NE SKRBITE, SMO Z VAMI 

PREVOZ 
GOTOVINE

VAROVANJE 
PRIREDITEV 

SERVIS IN  
MONTAŽA  
SISTEMOV  

VAROVANJA
 

FIZIČNO 
IN TEHNIČNO  
VAROVANJE 

SERVIS  
GASILNIKOV  

IN HIDRANTOV



Ustvarjalnost najmlajših

Srečno, zdravo in varno novo leto 2021! 

www.vargas-al.si

NE SKRBITE, SMO Z VAMI 

PREVOZ 
GOTOVINE

VAROVANJE 
PRIREDITEV 

SERVIS IN  
MONTAŽA  
SISTEMOV  

VAROVANJA
 

FIZIČNO 
IN TEHNIČNO  
VAROVANJE 

SERVIS  
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IN HIDRANTOV

Ustvarjanje po umetniku 
(Ana Bajec)

Maketa bolnišnice
(Iva Grobelšek)

Modni dodatki 
(Zoja Gajšt)

Barvne dimenzije
(Jakob Kitak)

Vikend za Tima Gajserja
(Nika Pernat)

Maketa bolnišnice
(Jonas Fišer)



Kljub letu, zaznamovanem z epidemijo covida-19 in ome-
jitvami v športnem treniranju in tekmovanjih, se je 26. sep-
tembra 2020 v Ljubljani pod okriljem ŠD SOKOL Bežigrad 
odvilo 45. odprto prvenstvo v skokih z male prožne ponjave 
– tekmovanje na državni ravni. Gimnastično društvo Ptuj je 
po dolgih letih neudeležbe v tej panogi letos ponovno tek-
movalo z moško ekipo in doseglo lepe ekipne rezultate. 

Naš najuspešnejši član GID Ptuj je bil Jan Žafran, sicer 
osnovnošolec OŠ Majšperk. Na posamični tekmi mlajših 
dečkov v skokih z male prožne ponjave je dosegel 2. me-
sto. V skupnem tekmovanju za pokal Slovenije v skokih z 
male prožne ponjave pa v kategoriji mlajših dečkov skupno 
3. mesto v Sloveniji.
Čestitamo!                                 Gimnastično društvo Ptuj

Slovenski motokrosisti so v mesecu oktobru na progi v 
Brežicah zaključili državno oz. pokalno prvenstvo v moto-
krosu. Zadnja dirka je bila izpeljana v zelo težkih razmerah, 
saj je organizatorjem in tekmovalcem nagajalo vreme, zato 
je bila proga zelo blatna in spolzka. 
Celo leto, ki je bilo zaradi koronavirusa nekoliko drugač-
no (dirke so se odvijale brez prisotnosti gledalcev), so se 
tekmovalci borili za dobre rezultate. Tako je prvo mesto v 
skupnem seštevku v kategoriji do 50 kubičnih centimetrov 
osvojil Leo Gajser, ki vozi na motorju s številko 119. Leo 
temu športu posveti veliko prostega časa. Treningi in dirke 

se vrstijo po celotni Sloveniji in velikokrat tudi v tujini, kar 
zahteva veliko odrekanja in truda. Letošnjo sezono je bil na 
vsaki dirki na stopničkah in se boril za vsako točko, kar ga 
je na koncu popeljala do naslova prvaka v Sloveniji.
Leo Gajser prihaja iz Stogovcev, obiskuje OŠ Ptujska Gora 
in šteje komaj 8 let. Štiri leta trenira pod okriljem Motokros 
akademije Sašo Kragelj. V tem času je pridobil veliko zna-
nja, ki ga lahko uporablja na treningih in dirkah, kjer za do-
bro vzdušje zmeraj poskrbi Željko Zeleničič. Leo si bo zdaj 
vzel nekaj časa za počitek, vendar kar hitro začel s kondi-
cijskimi pripravami na naslednje leto.           Gordana Kojc

Prvenstvo v skokih z male prožne ponjave:
Jan Žafran 2. v državi

Motokros: med prvaki tudi Leo Gajser


